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Páratlan kerékpáros szakaszok 

Négy szakaszon, összességé-
ben közel kilenc kilométe-
ren épül kerékpárút Miskol-
con ebben az esztendőben. 
A beruházások ütemterv 
szerint haladnak, ennek 
köszönhetően Miskolcot 
Felsőzsolca után Mályival is 
összekötik majd.

Miskolc természeti adott-
ságai kiválóak, így lehetősé-
get biztosítanak arra, hogy 
az egészséges életmódhoz és 
a fenntartható közlekedés-
hez kapcsolódva minél több 
miskolci közlekedhessen al-
ternatív mikromobilizációs 
eszközzel a városban. A „zöld-
közlekedés” egyik legkézen-

fekvőbb lehetősége pedig két-
ségtelenül a kerékpár.

Az önkormányzat idén ép-
pen ezért ismét hozzálátott a 
város kerékpárút-hálózatának 
bővítéséhez, s mint azt koráb-
ban megfogalmazták: minde-
mellett szeretnék folytatni azt 
a fejlesztést is, aminek ered-
ményeképp összekötik a város 
kerékpárút-hálózatát a szom-
szédos településekével. A cél, 
hogy a miskolciak minél köny-
nyebben és minél több helyre 
juthassanak el egyszerűbben és 
kényelmesebben két keréken.

A kivitelezés legjava ezekben 
a hónapokban kétségtelenül 
a város déli részére összpon-
tosul. Miskolc közigazgatá-

si határától egészen a Pesti úti 
barkácsáruházig fog futni a 
Mályiból érkező kerékpárút. 
Onnan a második szakasz le-
ágazik majd a Déli Ipari Park 
felé, és becsatlakozik a Bogáncs 
utcai kerékpárút nyomvonalá-
ba. A Futó utcával párhuza-
mosan, a Hejő-patak mentén 
is kialakítanak egy új vonalat, 
amely a Miskolctapolcai útba 
csatlakozik be. Emellett ke-
rékpárút épül Görömbölyről a 
cementgyár kereszteződéséig, 
valamint erdei kerékpárutat 
alakítanak ki Miskolctapolcá-
ról indulva Kisgyőr felé.

Mindezeken túl – ahogy ar-
ról a nyár folyamán lapunk is 
beszámolt – a Mexikóvölgyet 

Komlóstetővel összekötő ke-
rékpárút is elkészült. A ten-
denciát szeretnék folytatni, és 
továbbépíteni a kerékpáruta-
kat, lehetőleg minél látványo-
sabb és élvezetesebb szaka-
szokkal. Ennek jegyében már 
elkészültek a Diósgyőr-Lilla-
füred kerékpárút tervei is, így 
amennyiben megérkeznek az 
uniós források, indulhat annak 
a szakasznak is a kivitelezésre 
vonatkozó közbeszerzési eljá-
rása. Ahol pedig túl keskeny az 
úttest és nincs hely saját pad-
kával rendelkező, elkülönített 
kerékpárút építésére, ott fel-
festéssel „alakítanak ki” kerék-
pársávokat.

BÓDOGH DÁVID

A Mexikóvölgyet Komlóstetővel összekötő kerékpárutat júliusban adták át. Fotó: Juhász Ákos

Idén újra megrendezik a Mis-
kolci Ötletmaratont, a részle-
teket a szervezők sajtótájékoz-
tatón ismertették.

Akárcsak tavaly, úgy a 
főszervező Dialóg Egyesület 
idén is a miskolci önkormány-
zat közreműködésével való-
sítja meg a „társadalmi hack-
athont”. A részletekről Molnár 
Aranka, az egyesület tagja, egy-
ben a II. Miskolci Ötletmara-
ton szakmai vezetője elmondta: 
a programon november 10. és 
12. között negyven miskolci ve-
het részt, hogy a klímaváltozás 
témájára építő ötletek mentén 
csapatokat alkossanak, majd 

mentorok segítségével projekt-
tervvé formálják azokat. A 48 
órás maraton végén rangos zsű-
ri értékeli az elvégzett munkát, 

amit közösségi események egé-
szítenek ki. A szakmai stáb úgy 
döntött, hogy idén egy fontos 
ügyre igyekszik ráirányítani a 

figyelmet, ezért a rendezvény a 
Versenyfutás a klímaváltozás-
sal alcímet kapta. 

Tavaly olyan ötleteket vár-
tak, amelyek „még élhetőbb 
hellyé teszik Miskolcot”, azon-
ban a tapasztalatok alapján az 
rajzolódott ki, hogy a polgárok 
szívesebben gondolkodnak egy 
adott témakör mentén. Így esett 
a választás 2023-ban a klímate-
matikára, ami a megyeszékhe-
lyen jelenleg különösen priori-
tást élvez a 100 Klímasemleges 
és Okos Város Missziónak kö-
szönhetően, amelyhez Miskolc 
önkormányzata is csatlakozott 
– fejtette ki Molnár Aranka.

Folytatás a 4. oldalon

Maratoni versenyfutás a klímaváltozással 

A résztvevők csapatban dolgozzák ki ötleteiket. Fotó: J. Á.

KORMÁNYKERÉKRE  
CSERÉLI A KATEDRÁT    
Egy júniusi tüntetésen jelentette be, hogy 32 év után búcsút 
int a tanári pályának Szűcs Tamás, a Pedagógusok Demokra-
tikus Szakszervezetének (PDSZ) egykori elnöke. A miskolci Föl-
des Ferenc Gimnázium korábbi történelemtanára a státusz-
törvény miatt adta be a felmondását, és úgy döntött, hosszú 
évtizedek után visszatér az autóbuszozáshoz. Cikk a 4. oldalon

ZÖLDÁTÁLLÁS  
A KEMÉNY DÉNESBEN
Megvalósul a Kemény Dénes Városi Sportuszoda ener-
getikai korszerűsítése, jelentette be a város polgármes-
tere és a Miskolci Sportcentrum Kft. létesítményveze-
tője szerdán. A felújítás során napelemeket helyeznek 
el és hőszivattyút is telepítenek. A beruházás 100 mil-
lió forintos támogatásból valósul meg. Cikk a 9. oldalon

A hétvégére kiadott időjá-
rási előrejelzések ismere-
tében  a MIHŐ Kft. téli 
üzemmódba helyezi hőköz-
pontjait – tájékoztatta szer-
kesztőségünket pénteken a 
távhőszolgáltató.

Amennyiben a külső hő-
mérséklet indokolja, az épü-
letek belső fűtési rendszerei 
automatikusan beindulnak. 
A fűtés indítását követően a 
hőközponti szabályozóelekt-
ronika folyamatosan a kül-
ső hőmérséklethez igazítja a 
radiátorokban keringtetett 
víz hőmérsékletét, vagy ép-
pen leállítja a keringtetést, ha 
a nappali melegebb órákban 
nincs rá szükség. Amennyi-
ben egy társasház mégsem 
igényli a fűtésszolgáltatást 
vagy a korábbi évek gyakor-
latától eltérő fűtési menet-
rendet, illetve időprogramot 
kíván alkalmazni, akkor a 
közös képviseletén keresztül 
kérheti a muszakiugyelet@
miho.hu e-mail-címen.

A fűtés beindításának idő-
szakában, ha a radiátor csör-
gését, elégtelen üzemét ta-
pasztalják, akkor elsősorban 
a közös képviseletet, illetve az 

épület üzemeltetőjét keressék 
a felhasználói rendszer zava-
rának elhárítása érdekében, 
például légtelenítés vagy nyá-
ri karbantartás után zárva 
maradt szerelvények kinyitá-
sa érdekében. A MIHŐ Kft. 
javasolja ügyfeleinek, hogy 
a hőfokszabályozós radiáto-
rok szelepeit tartsák nyitott 
állásban a rendszerben lévő 
levegő távozása érdekében, 
majd a fűtés beindulását kö-
vető napokban állítsák azt a 
kívánt értékre.

Egyéb fogyasztók és kü-
lön kezelt intézmények vo-
natkozásában a fűtésszolgál-
tatás indítása nem történik 
meg automatikusan, ezeknél 
az épületeknél a fogyasztó 
képviselőjének írásos jelzé-
sére indítja el a szolgáltatást 
a MIHŐ Kft. Amennyiben 
energiatakarékossági célból 
a fűtési hőmérséklet csök-
kentését vagy időprogram 
szerinti éjszakai és hétvé-
gi fűtéscsökkentést (esetleg 
temperáló fűtést) kívánnak 
alkalmazni, akkor a szolgál-
tató javasolja, hogy ezt a fű-
tésszolgáltatás megrendelé-
sével egyidejűleg jelezzék.

MN

Várhatóan a hétvégén 
elindul a távfűtés

Vasárnap éjszakára erőteljes lehűlés várható.

Szerda kora este fontos 
döntésről tájékoztatta kö-
zösségimédia-felületén a 
követőit Miskolc polgár-
mestere.

„Hamarosan megkezd-
jük a miskolci szépkorúak-
nak a Salkaházi-támogatás 
kézbesítését” – jelentette be 
Veres Pál. Azt is hozzátette, 
hogy idén a város nem csak 
pénzt tud adni: meglepetés-
sel is készültek a miskolci-
aknak. „Október az idősek 
hónapja, ilyenkor talán na-

gyobb figyelem fordul felé-
jük, de ebből a figyelemből 
az év minden napjára kelle-
ne hogy jusson. Én ezért dol-
gozom, és ezért javasoltam 
munkatársaimnak, hogy 
a pénz mellé adjon a város 
olyan ajándékot, amely egész 
évben kikapcsolódást, közös 
családi programot nyújthat 
a miskolci szépkorúaknak" 
– írta a városvezető, aki azt 
ígérte, hamarosan jelentke-
zik a Salkaházi-támogatás 
részleteivel.

MN

Októberben érkezik  
a Salkaházi-támogatás

ÚJ KAMERÁK   
Új térfigyelő kamerák telepítéséről gondosko-
dik a város. 2023-ban eddig hét új kamerarend-
szert építettek ki, az év végéig pedig további 
tizennyolcat terveznek kihelyezni. A legtöbb a 
történelmi Avas területére kerülne, de például a 
Bruckner Győző, a Nyíri Dániel és a Dorottya ut-
cába is felszerelnének eszközöket a közbizton-
ság javítása érdekében.  Cikk a 5. oldalon



Folytatta Miskolcról őszin-
tén című sorozatát a De-
mokratikus Koalíció Mis-
kolci Szervezete.

A fejlesztéseket és aktuá-
lis munkákat Mokrai Mihály, 
a 9-es egyéni választókerü-
let önkormányzati képviselő-
je és Hegedűs Andrea ország-
gyűlési képviselő mutatta 
meg hétfőn. Úgy vélekedtek, 
hogy a kormány nagy erőkkel 
próbálja szétzúzni az önkor-
mányzatiságot, a forrásmeg-
vonások miatt a lehetőségek 
korlátozottak. Mokrai Mihály 
szerint a nyolcmillió forintos 
képviselői alap kevés, azon-
ban sikerült „csodát művelni”.

Miután beszámoltak az Ady 
híd sarkán található zálogház 
homlokzatának megújításá-
ról, a Búza téri aluljáró került 
sorra, aminek lépcsőzete gya-
korlatilag használhatatlan-
ná vált az elmúlt húsz évben. 
Hegedűs Andrea örömtelinek 
nevezte, hogy elkezdődött a 
felújítás, azonban „porszem 
került a gépezetbe”: a lépcső-
fokok nem lettek egyforma 
magasak. Már hétfőn intézke-
dett Mokrai Mihály, aki tisz-
tázta: a kritikai észrevételt kö-
vetően a vállalkozó egész nap 

azon dolgozott, hogy kijavít-
sák a hibát. Ez sem befolyá-
solja azonban a tervezett no-
vemberi átadást. Hozzátette, a 
kivitelező kérésére zárták le az 
aluljárót, jelenleg a Búza térre 
az Ady hídnál vagy a Plázánál 
lévő zebrákon lehet átmenni.

A Centrum áruház mögöt-
ti italbolt előtt elhaladva el-
mondta, amióta a területen 
térfigyelő kamerát helyeztek 
ki, jócskán visszaesett az ad-
dig gyakori szabálysértések 
száma.

Az egykori Bazár-tömbben, 
a parkolóház mellett lévő vas 
szeméttárolóban pedig már 
csak az arra jogosultak helyez-
hetik el a hulladékot. Mokrai 
Mihály jelezte, a Nagy Imre 
utcán sokáig áldatlan állapo-
tok uralkodtak: sokan rakták 

a szemetet a gyűjtőedények 
mellé, míg mások kipakolták 
onnan. A Városgazda mun-
katársaival egyeztetve jutott 
arra, hogy egy zárható tárolót 
kell felállítani az épület oldalá-
ban. Ez azonban csak részmeg-
oldásnak bizonyult, sokan 
hordták a területre illegálisan 
a hulladékot. Az eredményt 
a képviselő szerint a kihelye-
zett térfigyelő kamerán túl 
az elektromos zár hozta meg. 
Eddig 76 magánszemély és 10 
közület igényelt bilétát, az in-
tézkedéseknek köszönhetően 
a felhalmozódott szemét az ed-
digi tizedére csökkent. Sőt há-
rom esetben sikerült rögzíteni, 
ahogy kisteherautóval hordták 
ide az illegális hulladékot. Az 
elkövetők ellen eljárás indult.                   

BÁJER MÁTÉ

A Búza téri aluljárót telje-
sen lezárták, de a közlekedési 
szabályok betartása továbbra 
is kötelező.

Szeptember elején elkezdő-
dött a Búza téri aluljáró felújí-
tása. A lépcsősorok állapota 
hosszú ideje megoldatlan, több 
városvezetésen átívelő prob-
léma. A földalatti átkelőhe-
lyet 1978-ban kezdte építeni a 
KÉV-METRO nevű szocialista 
vállalat, és egy évre rá, 1979-
ben adták át. A lépcsősorokon 
azóta nem történt átfogó re-
konstrukció, így a gránitlapok 
mára több helyen is megcsúsz-
tak, a lépcsők állaga pedig he-
lyenként már életveszélyesen 
leromlott. Ennek a helyzetnek 
tesz a végére pontot az önkor-
mányzat. Első ütemben a Cent-
rum felőli kijáratot zárták le, 
közlekedni a másik két kijára-
ton keresztül 2-3 perces kerü-
lővel lehetett – aki a buszhoz 
sietett, ezt a kitérőt bele kellett 
kalkulálnia az idejébe. Az alul-
járóban működő üzletek ekkor 
még nyitva tartottak a munká-
latok alatt is.

Jó zsalu és rossz zsalu
Szeptember végén a Centrum 

és az Ady Endre utca felőli lejá-
rót megnyitották a gyalogosfor-
galom előtt. A teljes lépcsősort 
újrabetonozták, a gránitbur-
kolatot a következő napokban 
tervezték lerakni. A kivitelezés 
azonban nem lett tökéletes, erre 
többen fel is hívták a figyelmet. 
Mint kiderült, a zsaluzással volt 
a probléma: rosszul végezték 
ezt a fázist, így a lépcsők fokai 
egyenetlenek, hullámosak let-
tek. A problémás részeket e hét 
hétfőn visszabontották és kija-

vították, és a buszpályaudvar 
felé vezető lépcsősor lezárásá-
val folytatódott a munka.

Azt is megtudtuk, emiatt a 
hiba miatt nem fog csúszni a 
november végére tervezett át-
adás. A felújítást végző vállal-
kozó azonban azt kérte, zárják 
le teljesen az aluljáró forgalmát 
a munkálatok idejére. A busz-
pályaudvart és a belvárost ösz-
szekötő átkelőhely kiesésével 
a járókelőknek kerülniük kell: 
vagy az Ady hídnál lévő vagy a 
Miskolc Pláza előtti lámpás ke-
reszteződést lehet használni az 
aluljáró helyett. A felújítás alatt 
folyamatosan szöveges, vala-
mint térképes tájékoztató és 
jelzőtáblák mutatják a közleke-
dőknek az aktuális útirányt.

Az – egyébként érthető – ké-
rés a vállalkozó részéről szo-

katlan állapotot idézett elő. 
Az aluljáró teljes lezárásával 
– minden figyelmeztető felhí-
vás ellenére – sokan a sűrű for-
galmú, hol négy, hol hatsávos 
úton akarják levágni a kerülőt. 
Ez azonban nem csak tilos, de 
meglehetősen veszélyes is. Még 
csak részleges volt a lezárás, 
amikor egy szabálytalan átkelés 
tragédiába torkollt.

Tilos az úton átvágni
Szeptember 22-én a 26-os 

számú főút Búza tér mellet-
ti szakaszán halálos közleke-
dési baleset történt. Egy arra 
haladó gépjármű, eddig tisz-
tázatlan körülmények között, 
elütött egy úttesten áthaladó 
gyalogost, aki a helyszínen éle-
tét vesztette – írta a balesetről 
kiadott közleményében a rend-

őrség. Azóta kiderült, hogy egy 
édesanya volt az áldozat, aki – 
ahelyett, hogy a lámpáig elsétált 
volna – szabálytalanul kelt át az 
úttesten. Bár a tragikus példá-
nak elrettentő módon kellene 
hatnia, az utóbbi héten számos 
felvétel látott napvilágot arról, 
ahogy telefonáló, dolgukra sie-
tő emberek szelik át a veszélyes 
útszakaszt. Egy videó tanulsága 
szerint ott, ahol a halálos bal-
eset volt, egy nő babakocsit tol-
va kocogott át a forgalmon.

Mindezek a fokozott rendőri 
jelenlét ellenére történnek: 
csak hétfőn tíz szabálysértési 
bírságot szabtak ki az egyen-
ruhások. A rendőrség több fó-
rumon is hangsúlyozza, a cél 
nem a büntetés, hanem a biz-
tonságos közlekedés szabályai-
nak betartatása.                    B. M.

aktuális 2023. október 7. 
40. hét | XX. évfolyam 39. szám2 Miskolci Napló

Lezárták az aluljárót, az emberek rendre a veszélyes útszakaszt szelik át. Fotó: Mocsári László

Romlott a miskolciak biz-
tonságérzete a Fidesz-KDNP 
szerint. A városháza azon-
ban leszögezi: mindent meg-
tesznek a közrend védelme 
érdekében.

Az ellenzéki frakciószövet-
ség szerint a regnáló városveze-
tés „lerontotta” a biztonságér-
zetet Miskolcon. A kijelentés 
némileg ellentmond a városi 
rendőrkapitány szavainak: Bak 
Richárd szerint köszönet illeti 
az önkormányzatot és a rendé-
szetet a partnerségért. Kiemel-
te azt is, hogy a rendészet által 
üzemeltetett térfigyelőkame-
ra-rendszernek köszönhetően 
tavaly és az idén nem volt olyan 
közterületi rablás Miskolcon, 
amelynek az elkövetője isme-
retlen lenne.

Mindezek ellenére Nagy 
Ákos frakcióvezető ötvenhét 
olyan ígéretet számolt össze, 
amelyet Veres Pál nem telje-
sített. A közbiztonság „objek-
tív mutatói” kapcsán felidéz-
te: azért fogadják el évről évre 
a rendőrségi beszámolókat, 
mert azt tapasztalják, hogy a 
járőrök „erőn felül, nagy hi-
vatástudattal végzik munkáju-
kat”. Ez azonban nem jelenti 
azt – taglalta –, hogy a miskol-
ciak szubjektív közérzete ne 

romlott volna az utóbbi évek-
ben.

– Nem olyan rendészekre 
van szükség, akik gyorsan oda-
érnek, hanem olyanokra, akik 
azonnal intézkednek – fogal-
mazott Nagy Ákos.

Mindezen felül „a romló 
közbiztonság melegágyaként” 
tekintenek a „nyomortelepek-
re” is, amelyek felszámolásá-
ra 2019 előtt indított intézke-
déseiket szerintük az utánuk 
következők teljes egészében 
leállítottak. Holott – állítá-
sai alapján – komplett bontási 
tervekkel és az ehhez rendelt 
mintegy ötvenmillió forinttal 
együtt adták át a csomagot az 
új városvezetésnek.

– A közbiztonság védelmére 
és a szabályok betartatására el-
sődlegesen a Belügyminiszté-
rium által felügyelt rendőrség 
hivatott, és a többi közt mun-

kájuk támogatására jött létre a 
rendészet – reagált a városháza 
sajtóosztálya.

Azt írták, bár csökkent az 
önkormányzatok mozgástere, 
jogosultsági köre és anyagi le-
hetőségei, a rendészek mindent 
megtesznek feladatuk ellátása 
érdekében. Meglátásuk szerint 
az előző városvezetés nem fel-
számolta a nyomortelepeket, 
hanem szétszórták városszer-
te a rossz körülmények között 
élőket, köztük problémás csa-
ládokat is. Az újonnan bete-
lepített családok miatt pedig 
azokban a lakóközösségekben, 
ahová érkeztek, korábban meg 
nem lévő, újabb feszültségek 
keletkeztek.

– Miskolc városvezetése a 
rend pártján áll, de ez nem azt 
jelenti, hogy pusztán származás 
vagy a szegénység miatt igaz-
ságos lenne bárkit is büntetni 
– hangsúlyozták, hozzátéve: az 
önkormányzat mindent meg-
tesz a közrend védelme, a ren-
dészet, sőt a rendőrség támo-
gatása érdekében. Bár nincs 
könnyű helyzetben a város, a 
költségvetésből mégis nyolc-
vanmillió forintot fordít a kö-
zös járőrözésekre, emellett 
menetrögzítő kamerákat is vá-
sároltak a rendőrkapitányság 
számára.                                    MN

Rendészetről pró és kontra 

A lakók döntöttek: marad 
a régi közlekedési rend az 
avasi Jósika utcában.

Lakossági fórumot szer-
vezett a Jósika utca lakóinak 
Fodor Zoltán, a választóke-
rület önkormányzati képvi-
selője csütörtökre az Avasi 
Gimnázium színháztermé-
be, hogy eldöntsék: legyen-e 
az utcájuk egyirányú.

A politikus három éve kap 
jelzéseket ott élőktől arról, 
hogy szeretnék, ha az utcában 
a gépjárműforgalmat egyirá-
nyúsítanák. Ezért szervezte 
meg a lakossági fórumot, nem 
akartak egy közösséget érin-
tő problémában az emberek 
meghallgatása nélkül dönteni. 
Fodor Zoltán hangsúlyozta, a 
fórumon mindenki elmond-
hatja a véleményét, aztán de-
mokratikus szavazással, a 
többség dönt elv alapján szü-
letik meg a határozat.

– Az elmúlt években egyre 
többen jelezték nekem, hogy 
megítélésük szerint káoszos 
a közlekedés az utcában. 
Össze-vissza parkolnak au-

tók és konfliktusok vannak. 
Mintegy háromszázötven 
meghívót küldtem ki, vala-
mint meghívtam az önkor-
mányzat városüzemeltetési 
és műszaki osztálya műszaki 
koordinációs ügyintézőjét, 
Lévai Istvánt, valamint Ládi 
Attila műszaki koordinációs 
ügyintézőt, hogy beszélje-
nek a műszaki megvalósítás 
lehetőségeiről, válaszolja-
nak a felmerülő kérdésekre 
– mondta a képviselő.

Körülbelül százan el is 
mentek a lakossági fórumra, 
ahol – nemegyszer parázs vita 
után – szavaztak a kérdésben: 
33 igenre végül 57 nem jutott. 
Fodor Zoltán az eredmény-
nek megfelelően kihirdette, 
hogy a lakosság véleménye 
értelmében a következő évek-
ben is marad a már megszo-
kott közlekedési rend az avasi 
utcában. Információnk sze-
rint azonban a közlekedést 
segítő egyéb javaslatokról a 
továbbiakban folytatják az 
egyeztetéseket Fodor Zoltán 
koordinálásával.

BACSÓ ISTVÁN

Nem lesz egyirányú Öt perc kerülő a biztonságért 
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A Jósika utcán marad a megszokott közlekedési rend

Rendezték a szeméthelyzetet a belvárosban. Fotó: Juhász Ákos
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Látják a lehetőséget MiskolcbanLátják a lehetőséget Miskolcban
Közel 100 milliárd forint ösz-
szértékű fejlesztés, új beruhá-
zás érkezett Miskolcra és tér-
ségébe az elmúlt hetekben.

Mit nyújt Miskolc a befekte-
tőknek? – kérdeztük Veres Pál 
polgármestertől és Bihall Ta-
mástól, a Borsod-Abaúj-Zemp-
lén Vármegyei Kereskedelmi 
és Iparkamara elnökétől an-
nak kapcsán, hogy közel 100 
milliárd forint összértékű fej-
lesztés, új beruházás érkezett 
Miskolcra és térségébe az el-
múlt hetekben.

– Az elmúlt héten felmerült 
ez a kérdés egy sajtó-háttérbe-
szélgetésen, ahol a városunk 
kiemelt befektetői közül ketten 
voltak jelen: Herdon István, a 
Xanga tulajdonosa és Székely 
Ádám, az Infogroup ügyveze-
tője – idézte fel Veres Pál. – A 
két cégcsoport az iparterületek 
fejlesztésében érdekelt, vélemé-
nyük különösen mérvadó lehet 
Miskolcra nézve. Elmondták, 
az északkelet-magyarországi 
régió sikerre van ítélve, és eb-
ben Miskolcnak fontos szerepe 
lesz. Ez pedig az egész város si-
kere, és annak is a bizonyítéka, 
hogy Miskolcnak van jövője – 
sőt, ígéretes jövője van.

Kiemelte, a befektetők Mis-
kolcban nagy gazdasági poten-
ciált látnak, nem beszélve ar-
ról – ezt ők fogalmazták meg –, 
hogy ki is tudja aknázni ezeket 
a lehetőségeket a város.

– A befektetők mindig kieme-
lik, hogy komoly támogatást 
kapnak az önkormányzattól és 
a Miskolc Holding gazdaságfej-
lesztési igazgatóságától – mondta 
Veres Pál, hozzátéve, a legfonto-
sabb, hogy látják azt a tartalékot, 
amely Miskolcon van: a képzett 
munkaerőt, az egyetemi hátte-
ret, az utánpótlást.

A közel 100 milliárd forint 
összértékű új beruházás még 
nem a vége – árulta el a pol-
gármester –, dolgoznak tovább, 
hogy újabb és újabb befektetők 
érkezzenek.

– Amire külön büszkék va-
gyunk, hogy vannak olyan fej-
lesztések is, amelyek évtizedek 
óta Miskolcon működő gyárak-
ban történnek. Ilyen a Sanofi 
és a Bosch – utóbbi idén már a 
második nagyberuházását hoz-
za Miskolcra. Ez számomra azt 
jelenti, elégedettek velünk, sze-
retnek itt lenni – hangoztatta a 
polgármester.

Orbán Viktor miniszterelnök 
korábban elmondta, a követke-
ző időszakban a Debrecen-Mis-
kolc-Nyíregyháza háromszög 
kerül fókuszba, ha gazdaságfej-
lesztésről van szó. Ezt felidézve 
Bihall Tamás, a BOKIK elnöke 
megjegyezte: ennek hatásai a cí-
visvárosban már abszolút érzé-
kelhetők, és Miskolcon is van-
nak jelei a fejlesztési céloknak.

– Ez örömteli, ugyanakkor 
van még fejlődési potenciál 
Miskolc iparában – fogalma-
zott, üdvözölve egyúttal a már 
bejelentett beruházásokat.

Az elnök kitért arra is, hogy 
sokan hiányolnak egy nagy au-
tógyárat a vármegyében. Deb-
recenben ott a BMW, a Vol-
vo Kassára megy, nem szabad 
azonban megfeledkezni arról 
– mutatott rá Bihall Tamás –, 
hogy egy ilyen nagy gyár óha-
tatlanul „rátelepszik” a helyi 
munkaerőpiacra.

A BOKIK elnöke örömmel 
nyugtázta, hogy a Miskolci 
Egyetem egyre aktívabb, és 
hatékony, konkrét együttmű-
ködéseket alakít ki a gazdasá-
gi szereplőkkel. A felsőoktatás 
mellett megfelelő színvonalon 
működnek a középfokú szak-
képző intézmények, techniku-
mok.

A kamara tapasztalatai sze-
rint még mindig inkább ke-
reslet van a munkaerőpiacon, 

a gazdaság megtorpanása el-
lenére is. Komoly feladat azon-
ban annak elérése, hogy a 
viszonylag jelentős számú ál-
láskereső közül minél többen 
képesek legyenek belépni a 
munkaerőpiacra.

– De talán még ennél is fon-
tosabb, hogy a tehetséges, kép-
zett, nyelveket beszélő fiatalo-
kat itthon tartsuk. Ehhez stabil 
gazdasági környezet, munka-
helyek, perspektíva és például 
jó lakhatási lehetőségek is kel-
lenek – sorolta Bihall Tamás.

Közölte azt is, hogy a le-
települő cégeknél törekedni 
kell a diverzifikációra, hogy 
a termelés különféle területe-
it képviseljék az autóipartól 
az elektronikán át a high-tech 
vállalatokig. És növelni kell a 
helyi kis- és középvállalkozá-
sok számát is, amihez a kama-
ra a saját eszközeivel minden 
segítséget megad – húzta alá az 
elnök.

KUJAN ISTVÁN

A Bosch idén már a második nagyberuházását hozza Miskolcra.

Az érdeklődésre tekintet-
tel október 15-éig meghosz-
szabbítják a regisztrációt a 
LED-csere-programra.

Az ingyenes lakossági 
LED-csere-program második 
szakaszában azok a miskolci-
ak vehetnek részt, akik az első 
körben nem pályáztak. Az ér-

deklődésre tekintettel az aktu-
ális kiírást meghosszabbítják, 
így egészen október 15-éig 
lehet jelentkezni korszerű és 
energiatakarékos izzókért. 

Ezzel együtt az avasi és di-
ósgyőri kihelyezett irodák-
ban továbbra is hosszabb 
nyitvatartás szerint várják 
az ügyfeleket. A regisztráci-

óhoz e-mail-cím és telefon-
szám, személyi igazolvány, 
lakcímkártya és közüzemi 
teljes áramszámla szükséges, 
valamint a foglalat mérete 
(E27; E14) és az izzó telje-
sítménye (kWh) helyiségen-
ként. 

További információk: led-
csere.hu                               MN

Október közepéig lehet regisztrálniOktóber közepéig lehet regisztrálni

Az őspark felújítását nyá-
ron fejezték be Miskolcta-
polcán, a kiültetett mintegy 
30 ezer növényt a projekt 
kivitelezőjének kell rendben 
tartania egy évig.

Naponta több ezren for-
dulnak meg az egyik legfel-
kapottabb turisztikai öve-
zetben, nagy odafigyelést 
és komoly törődést igényel 
tehát, hogy a lehető legna-
gyobb renddel találkozza-
nak, akik idelátogatnak. 
Miklós Viktor, a polgármes-
teri hivatal pályázati főosz-
tályának vezetője elmondta, 
a növények nagy részét a Ba-
rabits sétány mellett ültették 
el. Összességében mintegy 
30 ezer növényről van szó, 
vízellátásuk érdekében rá-
adásul egy öntözőrendszert 
is telepítettek az ősparkban. 
A több ezer négyzetméternyi 
zöldfelületet azonban karban 
is kell tartani. Mint a főosz-

tályvezetőtől megtudtuk, a 
közbeszerzés során a vállal-
kozói díjba belekalkulálták a 
zöldfelületek rendben tartá-
sát, ez a projekt befejezésétől 
egy évig áll fenn. A növények 
gondozása tehát a kivitelező 
feladata 2024 augusztusáig. 
Miklós Viktor felhívta a fi-
gyelmet, hogy ez nem ösz-
szekeverendő a garanciális 
fenntartással és esetleges ga-
ranciális javításokkal – itt ki-
mondottan a park fenntartá-
sáról beszélünk.

A főosztályvezető kitért 
arra is, hogy minden héten 
ellenőrzik az őspark zöldfe-
lületeit, ezekről a bejárások-
ról jegyzőkönyv készül, és ha 
szükséges, akkor felszólítják 
a kivitelezőt, hogy végezze el 
a felmerülő munkákat. Hoz-
zátette: nemcsak megőrizni 
szeretnék, hanem lehetőség 
szerint bővítenék is az őspark 
növényállományát a jövőben.

K. I.

Rendszeresen ellenőrzik Rendszeresen ellenőrzik 
a növényzetet Tapolcána növényzetet Tapolcán

Minden héten ellenőrzik az őspark zöldfelületeit. Fotó: J. Á.

Összekötik az Avas II. sort 
a Kálvária-dombbal. Az 
avasi pincesoroktól a ki-
látóig lehet majd eljutni a 
lépcsők kikerülésével.

Miskolc városa az előző cik-
lusban megnyert TOP-os pá-
lyázati forrásokból mintegy 
kilencszázmillió forintot ta-
karított meg, számoltunk be 
róla múlt heti lapunkban. Az 
önkormányzat mindezt több 
lépcsőben zöldítésre, parkosí-
tásra, a közterületek rendezé-
sére, rendbetételére használja 
fel. Így többek között rendbe 
teszik a történelmi Avas és az 
Avastető számos területét, il-
letve a Kálvária környékét – 
cserjegondozással, az elvadult, 
gazos területek felszámolásá-
val, a növényzet ritkításával, 
gallyazással, a balesetveszé-

lyes, törött, sérült, beteg és el-
száradt fák kivágásával.

Jelenleg a tereprendezés 
folyik az Avas II. sort és a 
Kálvária-dombot összekötő 
gyalogúton. Kertész Béla, a 
Városgazda műszaki vezető-
je lapunknak elmondta, ez is 
része az avasi zöld pro  jekt nek, 
amelyből egy, a Perczel Mór-
ról a Zsolcai sorhoz fölmenő, 
százhetven méteres szakasz 

már meg is valósult. A soron 
következő százhatvan méteres 
távnak a cserjézését már elvé-
gezték, majd terméskővel töl-
tik fel a területet, földborítást 
kap és mulccsal is feltöltik, vé-
gül szegélyek kerülnek a gya-
logútra. A munkával decem-
ber közepéig végezhetnek, 
amikor is már a gyalogosok is 
birtokba vehetik az utakat.

                  BÓDOGH D.

A munkával december közepéig végezhetnek. Fotó: Juhász Ákos

Gyalogösvények épülnek az AvasonGyalogösvények épülnek az Avason

Játszótér létrehozása, kapu-
aljak rendbetétele, Szin-
va-parti zöld teraszok kiépí-
tése, padok és szeméttárolók 
kihelyezése, kerékpárszer-
viz-pontok továbbfejlesztése 
– egyebek mellett ezeket sze-
retnék leginkább a miskolci 
civilek.

Legalábbis annak a lajst-
romnak az alapján, ami az 
idei részvételi költségvetés-
re beérkezett javaslatokból 
látszik összeállni. Ahogy azt 
korábban mi is megírtuk, az 
elképzeléseket eredetileg au-
gusztus 31-éig várta a lebo-
nyolító miskolci önkormány-
zat és civil partnere, a Dialóg 
Egyesület. A javaslatokat vé-
gül szeptember végéig fogad-
ták a tervezzukmiskolcot.hu 
oldalon.

Mint ismert, tavaly első vi-
déki nagyvárosként Miskol-
con dönthettek a városlakók 
arról, mire fordítsák a városi 
költségvetés részvételi prog-
ramjára elkülönített tételét. 
A tervezési folyamat egyik 
alkotóeleme annak a Rész-
vételi koncepció nak, melyet 
2021-ben fogadott el a város 
közgyűlése. Idén is a Zöldülő 
Miskolc, a Támogató Miskolc 
és a Közös tereink témában 
lehetett ötleteket benyújta-

ni a közgyűlés által meghatá-
rozott tizenötmillió forintos 
keretösszeg elköltésére – em-
lékeztetett a polgármesteri hi-
vatal civil részvételi referen-
se. Kovács Kamilla elmondta, 
százhuszon ötlet érkezett be 
hozzájuk. Ezeket előzetes szű-
résnek vetették alá – egy ré-
szük még jelenleg is az önkor-
mányzat szakosztályainak a 
bírálatára vár.

Az viszont már most is jól 
kitűnik belőlük, hogy a prog-
ram iránt érdeklődő lakosok 
jellemzően a kapualjak rend-
betételét, zöldteraszok kiépí-
tését, a padok és szeméttároló 
edények kihelyezését, a ke-
rékpárutak mentén szerviz-
pontok továbbfejlesztését és 
biciklis pihenők kialakítását 

kezdeményezték. De a kerék-
páros hálózatról jól használ-
ható internetes térkép készíté-
se és a fitt Miskolcért program 
folytatása is felmerült. Sőt, a 
helyiek fantáziáját olyannyira 
beindította a második alka-
lommal meghirdetett projekt, 
hogy olyan ötleteket – mint 
például a játszóterek létreho-
zását – is figyelmébe ajánlottak 
a városházának, melyek volu-
mene elsőre már-már megha-
ladni is látszik az erre szabott 
keretösszeget.

Kovács Kamilla közlése sze-
rint a bírálatok után összesen 
negyvenöt ötlet marad majd, 
és a jónak ítélt javaslatok sza-
vazásra bocsátásáról a részvé-
teli tanács húsz tagja dönt.

BÓDOGH DÁVID

Száznál is több javaslat érkezettSzáznál is több javaslat érkezett

A Részvételi Iroda munkatársai kitelepülésen is segítettek az öt-
letek benyújtásában. Fotó: Juhász Ákos
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Novemberben a város klíma-
semlegességi célkitűzéseire 
rácsatlakozva ötletelhetnek 
a civilek.

Folytatás az 1. oldalról

November 10-e és 12-e kö-
zött az „ötletcsírákat” rögtön-
zött csapatokba verbuválódva, 
mentorok segítségével gon-
dozzák, hogy aztán a záróna-
pon rangos zsűri ítélje meg 
a projekttervekké fejlődött 
munkákat.

A rendezvény védnöki sze-
repét Miskolc részvételiségért 
is felelős alpolgármestere vál-
lalta magára. Varga Andrea a 
rendezvény jelentőségét legin-
kább abban látja, hogy a helyi 
közösségek együtt gondolkod-
hatnak az általuk legfonto-
sabbnak ítélt kérdésekről. A 
városvezető nem csupán a ci-
vileket, de a vállalkozásokat is 
biztatta a csatlakozásra, hiszen 
az ötletek megvalósításában 
idén is komoly szerepük lehet.

Jelentkezni a miskolciotlet-
maraton.hu oldalon keresz-
tül lehet. Aki saját ötlettel re-
gisztrál, vállalja, hogy eljön a 
II. Miskolci Ötletmaratonra, 
és gazdája lesz az elképzelés-
nek: prezentálja azt, és csapatot 
gyűjt maga mellé a jelenlévő ér-
deklődők közül, akikkel közö-
sen továbbfejlesztik a kezdeti 
ötletet. Másrészről csapattag-
nak is jelentkezhetnek a mis-
kolciak. Ők azok az ötletma-
ratonozók, akik a „piacozás”, 
azaz ötletek ismertetése során 
eldöntik, melyik elképzeléssel 
tudnak leginkább azonosulni, 
és elkötelezik magukat a közös 
munka mellett a 48 óra idő-
tartamára. De jelentkezhetnek 
kész csapatok is az ötletmara-
tonra. A rendezvényhez idén 
is csatlakoznak majd szakértő 

mentorok, akik közreműköd-
nek a projekttervek szakmai 
kidolgozásában.

Mint azt az egyesület alelnö-
ke, Király Csaba kifejtette: a fel-
készülésre idén is nagy hang-
súlyt helyez a szakmai stáb. A 
jelentkezők és az érdeklődők 
két „előesemény” során tud-
hatnak meg többet arról, mire 
számíthatnak a II. Miskolci Öt-
letmaratonon. Emellett arra is 
lehetőség nyílik, hogy kommu-
nikációs felkészítést kapjanak 
az ötlettervek prezentálásához. 
Ezek tervezett időpontja októ-
ber 26. és november 6., a pontos 
részletekről később tájékoztat-
nak a szervezők.

A klímatematika kapcsán is 
biztosít felkészülési lehetősé-
get a szakmai stáb a 100 Klí-
masemleges és Okos Város 
Misszió jegyében. Öt work-
shop várja az érdeklődőket, a 
következő témák mentén:

• Október 11. 17:00: Kili-
án-Észak Közösség, Kacsóh 
kert; Vízvédelem, vízmegtartás

Mi az a vízmegtartás, és mi-
lyen jelentősége van a város 
működésében? Beszélgetés 
Miskolc vízgazdálkodási kihí-
vásairól.

• Október 13. 17:00: Ady 
Endre Művelődési Ház; Ener-
giaközösségek

A közösségi energia az ég-
hajlatváltozás elleni küzdelem-
ben is fontos szerepet játszik, 
de sokkal többről szól, mint 
szélerőművekről és napele-
mekről.

• Október 17. 17:00: Ifjúsá-
gi Ház; Városi ökoszisztéma, 
tereink és kertjeink biodiver-
zitása

Mitől lehet környezeti szem-
pontból élhető a városi terep, 
mit tehetünk ennek érdekében?

• Október 18. 17:00: Ava-
si Közösségi Kávézó; Tudatos, 
együttműködő közlekedés

Hogyan férünk el a város ut-
cáin, miénk-e az utca? Gyere-
kek labdázzanak az utcánkban, 
vagy autópálya vezessen a há-
zunk előtt?

• Október 26. 17:00: Célpont 
Közösségi Iroda; Körforgásos 
gazdaság, élelmiszerbiztonság, 
hulladékcsökkentés

„Az vagy, amit meg(t)eszel!” 
– Mindennapi tevékenysége-
ink hatása a környezetre.

A szervezők aláhúzták: a 
Miskolci Ötletmaraton vé-
gére elkészülő projekttervek 
mellett nagyon fontos ki-
emelni azt az „eredményt”, 
hogy csapatok és közösségek 
épülnek, amelyek a remé-
nyek szerint a megvalósítás 
útján is elindítják majd, amit 
kidolgoznak. Ezt az össze-
tartozást kívánja erősíteni, 
hogy a nappali közös gon-
dolkodást követően estén-
ként közösségi programok 
közben épülhetnek tovább a 
kapcsolatok.

Jelentkezni november 5-éig 
vagy a 40 fős létszámlimit el-
éréséig lehet. További informá-
ciók a miskolciotletmaraton.
hu oldalon.

BÓDOGH DÁVID

Jön a II. Miskolci Ötletmaraton

Az első ötletmaratont tavaly májusban szervezték meg Miskolcon. Fotó: Juhász Ákos

Idén százötven hátrányos 
helyzetű fiatal felsőoktatási 
tanulmányait támogatja az 
önkormányzat.

A hátrányos helyzetű, szo-
ciálisan rászoruló fiatalok fel-
sőoktatásban való részvételé-
nek támogatása érdekében a 
miskolci önkormányzat idén 
is csatlakozott a Bursa Hun-
garica Felsőoktatási Önkor-
mányzati Ösztöndíjrendszer 
2024-es fordulójához. Miskol-

con 150 pályázó – 130 „A” tí-
pusú és 20 „B” típusú pályázó 
– részesülhet támogatásban. 
A sikeresen pályázók havon-
ta 5.000-10.000 forint közötti 
támogatásban részesülhetnek. 
A települési önkormányzati 
forrásból megítélt ösztöndíj 
összegét a vármegyei önkor-
mányzat tetszőleges összeggel 
még kiegészítheti, a Kulturá-
lis és Innovációs Minisztéri-
um pedig az önkormányza-
ti támogatással megegyező 

mértékben kiegészíti. A pá-
lyázatokat nem a tanulmányi 
eredmény, hanem a pályázó 
szociális helyzete alapján bí-
rálják el. Az ösztöndíjra az pá-
lyázhat, akinek háztartásában 
az egy főre eső havi nettó jö-
vedelem nem haladja meg a 
131.500 forintot. A pályázat 
benyújtásának határideje no-
vember 3., elbírálásának ha-
tárideje: december 5. A rész-
letes pályázati feltételek a 
miskolc.hu-n találhatók.

Indul a jelentkezés a Bursa-ösztöndíjra

Emelkedett a közétkezte-
tés díja, ebből azonban a 
miskolci családok semmit 
nem fognak érzékelni.

A város óvodáit, bölcsődéit 
és iskoláit ellátó cég az inflá-
ció miatt kérte az áremelést, 
ezt azonban a város nem há-
rítja át a szülőkre, teljes mér-
tékben az önkormányzat fi-
zeti a különbözetet.

A jelentős áremelkedések 
miatt az alapanyagok be-
szerzési költsége számotte-
vően megnőtt, ezért a mis-
kolci közétkeztetést végző 
Kórház- és Menzaétkezte-
tés Szolgáltató Kft. azzal ke-
reste meg az önkormányza-
tot: áremelésre van szükség, 
hogy a szolgáltatást továbbra 
is biztosítani tudják. Hosszú 
tárgyalásokat követően 25 
százalékban állapodtak meg 
a felek.

Varga Andrea alpolgár-
mester azonban hangsúlyoz-
ta: a díjemelés egy az egyben 

az önkormányzatot fogja 
terhelni.

– Nem hárítjuk át a térítési 
díjra a költség növekedését, 
hiszen pillanatnyilag a vá-
ros lakói is nehéz gazdasági 
helyzetben vannak. Az ön-
kormányzat igyekszik kigaz-
dálkodni a megemelkedett 
költséget, ami idén 106, jö-
vőre pedig 350 millió forint 
költségnövekedést jelent az 
önkormányzat számára - tu-
datta.

Amellett, hogy nem kell 
többet fizetni a közétkezte-
tésért, nagyobb mennyiségű 
és jobb minőségű ételeket 
kínálnak majd a miskolci 
menzákon. Ennek ellenőrzé-
sére feláll egy közétkeztetési 
tanács, amiben szakemberek 
mellett diákok és szülők is 
helyet kapnak. Rendszeresen 
kóstolnak majd, és javaslato-
kat tesznek. Jövő tavaszra 
már érezhetően javulni fog a 
menzák kínálata.

K. I.

Nem hárítják át a 
családokra a díjakat

Az étkeztetés költsége jelentősen megemelkedett. Fotó: J.Á.

Csütörtökön sikeresen le-
vizsgázott és újra vezethet 
tehergépkocsit, valamint 
autóbuszt a Pedagógusok 
Demokratikus Szakszerve-
zetének volt elnöke, a tanár-
tüntetések szenvedélyes han-
gú szónoka.

Egy júniusi tüntetésen je-
lentette be, hogy 32 év után 
búcsút int a tanári pályának 
Szűcs Tamás, a Pedagógusok 
Demokratikus Szakszerveze-
tének (PDSZ) egykori elnö-
ke. A miskolci Földes Ferenc 
Gimnázium korábbi történe-
lemtanára a státusztörvény 
miatt adta be a felmondását.

– Őszintén mondom, ha 
nincs ez a törvény, és a mun-
káltató kifizeti a túlóráimat, 
akkor valószínűleg nem te-
szem meg ezt a lépést – mond-
ta lapunknak, miután csütör-
tökön sikeresen levizsgázott, 
és újra vezethet tehergépkocsit, 
autóbuszt.

Merthogy – árulta el Szűcs 
Tamás – az 1980-as évek első 
felében már sofőrködött, úgy 
váltott a tanári pályára. Azóta 
azonban sok dolog változott a 
járműveknél is, ezért is kellett 
vizsgát tennie.

– Ott van például a digi-
tális tachográf. Számontart-
ják, hogy mennyit dolgozott 
a munkavállaló. Itt nem lehet 

simlizni, a túlmunkát bizony 
kifizetik. Hogy egy tanár 40 
órát dolgozik, kit zavart? Húsz 
évvel ezelőtt 18 óra volt a köte-
lező, akkor is 40 órát dolgoz-
tam. Most 24-26 órát írnak 
elő, de így is 40 órát dolgoznak 
a pedagógusok. Elképesztő a 
túlmunka anélkül, hogy azt 
mérnék – magyarázta.

Elmondta azt is, hogy a saj-
tóban már megjelent számok 
igazak: egy dolgozókat fuva-
rozó magáncégnél fog dolgoz-
ni, Miskolc és Tiszaújváros kö-
zött buszozik majd, és a nettó 
fizetése – 500-600 ezer forint - 
több lesz, mint amennyit brut-
tóban kapott tanárként.

– Ez sem mellékes szempont 
nyugdíj előtt pár évvel – tet-
te hozzá Szűcs Tamás, aki azt 

is elárulta érdeklődésünkre, 
hogy direkt nem értelmiségi 
irányba akart elmozdulni. – 
Ki akarom kapcsolni azt a vi-
lágot. Néhány évet biztosan itt 
maradok.

Az egykori tanár végül el-
mondta, izgalommal várja az 
új kihívásokat, de azért egy 
dolog miatt nehezen engedi el 
a korábbi pályáját.

– Nemrégiben bementem az 
iskolába. Megmondom őszin-
tén, semmilyen körülmény 
nem hiányzik, csak a gyere-
kek. Ahogy odajöttek hoz-
zám... Ők voltak azok, akikért 
ott maradt az ember évekig 
egy ennyire alulértékelt pá-
lyán – fogalmazott Szűcs Ta-
más.

KUJAN ISTVÁN

Katedráról vissza a vezetőülésbe

32 év után int búcsút a tanári pályának Szűcs Tamás. Fotó: Juhász Á.

LABORT AVATTAK. Átadták a Miskolci Szakképzési Centrum Bláthy Ottó Villamosipari Technikum 
új robotikalaborját pénteken. A robotok segítségének köszönhetően a diákok olyan versenyképes 
tudást és szakmát szerezhetnek, ami megállja a helyét a munkaerőpiacon - hangzott el az átadón. 
A beruházás 150 millió forintból valósult meg. Fotó: Juhász Ákos



Nem mindegy, hogy magán-
területen vagy közterületen 
áll a fa, mint ahogyan az 
sem, hogy él-e vagy már el-
pusztult a növény.

Városszerte megkezdődött az 
év folyamán elpusztult fák kivá-
gása. Ahogyan arról beszámol-
tunk, a múlt héten a Népkertben 
dolgoztak, a fákat a következő 
időszakban pótolják. A téma 
kapcsán lapunk arra volt kíván-
csi, milyen eljárások előzik meg 
azt, hogy egy adott fát ki lehes-
sen vágni. Czifrusz Natália, Mis-
kolc főkertésze a Miskolci Nap-
lónak elmondta, alapvetően más 
a szabályozás a köz- és magán-
területeken lévő fák esetén.

– Még a közterület esetén is 
kétféle szabály van, a kipusz-
tult, elszáradt fákat, melyekből 
a korábban említett okok miatt 
most rendkívül sok van, külön 
kell kezelni a többi közterüle-
ti fától, hiszen ezek közvetlen 
balesetveszélyt jelenthetnek. 
Emiatt itt az önkormányzat-
nak nincsen mérlegelési jogkö-
re, csak be kell jelentenie, hogy 
a balesetveszély megelőzése ér-
dekében történik a fakivágás, 
amit a közszolgáltató automati-
kusan elvégez – mondta el a fő-
kertész, aki hozzátette, az ilyen 
növények összeírása egész év-
ben folyamatosan zajlik, éppen 
úgy, mint a kivágásuk.

Abban az esetben, ha nem szá-
raz fáról van szó, hanem egy élő 
fát szeretne valaki kivágatni va-
lami okból, annak egy engedé-
lyeztetési eljáráson kell keresz-
tülmennie – folytatja Czifrusz 
Natália –, erre létezik egy forma-

nyomtatvány, azt kell kitölteni. 
„Innentől kezdve ismét kettévá-
lik a dolog, mert kérdéses az is, 
hogy az ingatlan, ahol a fa talál-
ható, az közterületnek minősül 
vagy nem. Amennyiben annak, 
úgy a jegyzői hatáskörbe tartozó-
an az építési és környezetvédelmi 
osztály egy szakértői vélemény 
alapján adhat ki támogató vagy 
elutasító határozatot. Viszont 
ha a területnek mondjuk az ön-
kormányzat a tulajdonosa, de az 
nem közterület, úgy a tulajdono-
si hozzájárulással közvetlenül a 
helyhatóság dönthet, vágható-e a 
fa vagy sem” – teszi hozzá.

Megint más a szituáció a 
magántulajdonok esetén, ahol 
a jelenlegi szabályozás szerint 
teljes egészében a tulajdonos 
döntése az, hogy kivág-e egy 
fát, vagy nem. „Nincs szüksége 
szakértői véleményre sem, füg-
getlenül attól, hogy a fa egész-
séges-e vagy növényegészség-
ügyi problémával küzd”.

Sokszor hallani olyan esetek-
ről is, amikor két egymás mel-
letti telek tulajdonosa vitázik 

össze egy-egy fa, esetleg fasor 
miatt. A főkertész elmondása 
szerint ilyenkor nem tud segí-
teni az önkormányzat, az ingat-
lantulajdonosoknak kell meg-
egyezniük.

– Abban az esetben, ha nem 
tudnak megegyezni a fakivá-
gásról a jószomszédi viszony 
keretében, úgy az, akinek vala-
mi sérelme keletkezett, bíróság 
előtt kezdeményezheti a birtok-
védelmi eljárást. Ez egy hossza-
dalmas, bírósági útra terelt pol-
gári peres út, aminek a végén a 
bíróság dönt az ügyben – tette 
hozzá Czifrusz Natália.

A főkertész óvva inti a lakos-
ságot attól is, hogy maga kezd-
jen egy elpusztult fa kivágásába. 
„Alapvetően erre nem jogosult 
senki, még akkor sem, ha a kér-
déses fa mondjuk az ingatlan-
ja előtt van. Azt megteheti, hogy 
kéri, ő vághassa ki a beteg vagy 
már kiszáradt növényt, ebben az 
esetben viszont a költség és min-
denféle felelősségi kör is az in-
gatlantulajdonosra hárul” – tette 
hozzá.                           TAJTHY ÁKOS

Amennyiben a lakókör-
nyezetünkben látunk egy 
pusztuló, láthatóan elha-
gyott járművet, érdemes a 
MIÖR-nek jelezni.

Tévhit, hogy a lejárt mű-
szaki engedéllyel rendelke-
ző gépkocsikat nyugodtan 
az utcán lehet hagyni. Sokan 
úgy gondolják, hogy olcsóbb 
így megszabadulni a közúti 
közlekedésre már alkalmat-
lan kocsitól, mint elvinni egy 
bontóba, mert előbb-utóbb 
vagy a rendőrség vagy a köz-
terület-felügyelet úgyis el-
szállítja majd.

Az üzemképtelen, hatósági 
jelzés nélküli gépjármű elhe-
lyezésére közterület-haszná-
lati engedélyt kell beszerezni, 
amelyet a tulajdonos vagy az 
üzembentartó egy alkalom-
mal harminc napra kérhet. A 
KRESZ kimondja, hogy a ha-

tósági jelzéssel nem rendelke-
ző járművet főútvonalon tilos, 
mellékútvonalon – közterü-
let-használati engedély nélkül 
– legfeljebb tíz napig szabad 
tárolni. Az úton szabálytalanul 
tárolt járművet a rendőrség, a 
közterület-felügyelet, a közút 
kezelője – a tulajdonos költsé-
gére – eltávolíthatja. A gondot 
ez a szó jelenti, hogy „eltávolít-
hatja”. Vagyis az állami hatóság 
nem köteles rá. De bejelentésre 
általában eljárnak az ügyben.

A Miskolci Önkormány-
zati Rendészet (MIÖR) fel-
adatkörében eljárva el len-
őr zi a közterületen tárolt 
üzemképtelen, hatósági jel-
zéssel nem rendelkező gép-
járműveket, és azokat a köz-
terület-felügyeletről szóló 
törvényben foglaltak alapján 
a tulajdonos/üzembentartó 
költségére elszállíthatja.

BACSÓ ISTVÁN
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Új térfigyelő kamerák te-
lepítéséről gondoskodhat 
rövidesen a város – immár 
önerőből.

Mint arról a szeptember 
utolsó hetében tartott városi 
közgyűlésen döntött a telepü-
lést irányító testület: folytatják 
a közterületek megfigyelésé-
re szolgáló technikai rendszer 
kiépítését és fejlesztését Mis-
kolcon. S hogy ez miért is nem 
annyira magától értetődő, azt 
a hét közepén a városüzemel-
tetésért felelős alpolgármester 
fejtette ki szerkesztőségünk-
nek. Badány Lajos emlékez-
tetett: a fejlesztést nemsokára 
annak ellenére valósíthatják 
meg, hogy a kormány évekkel 
ezelőtt visszavonta a Modern 
Városok Program keretében 
nyújtott ezirányú támogatását.

Vagyis voltaképp a több 
mint hétszáz helyszínt érin-
tő térfigyelőkamera-fejlesz-
tést a járvány miatt elrendelt 
veszélyhelyzettel indokolva a 
kormány 2020-ban Miskolcon 
lényegében leállíttatta, miután 
a tervezett beruházáshoz ren-
delt 1,7 milliárd forintos for-
rást teljes egészében elvonta a 
településtől.

A projektet három ütemben 
tervezték volna megvalósíta-
ni – sőt, az elsőn már épp túl 
is voltak, amikor jött a közpon-
ti kabinet intézkedése. Mindez 
a már addig meglévő hálózat 
korszerűsítését foglalta volna 
magába, melyet az új egységek 
telepítése követhetett volna. A 

munkálatok rengeteg helyen 
úgy maradtak félbe, hogy az 
adatátviteli kábelek már ki vol-
tak húzva, és már csak az esz-
közt kellett volna telepíteni.

Mire aztán 2023 második 
felében az önkormányzatnál 
úgy döntöttek, nehéz anyagi 
helyzetük ellenére is lépni fog-
nak az ügyben – fejtette ki Ba-
dány Lajos megkeresésünkre, 
hangsúlyozva: mivel a miskol-
ci városvezetés kiemelt jelen-
tőséget tulajdonít a bűncse-
lekmények és szabálysértések 
elkövetésének minimalizálá-
sára, önerőből viszi tovább a 
projektet.

Éppen ezért hét új kamera-
rendszert építettek már ki, az 
év végéig pedig további tizeny-

nyolcat terveznek még kihe-
lyezni a városban. A legtöbb a 
történelmi Avas területére ke-
rülne, de például a Bruckner 
Győző, a Nyíri Dániel és a Do-
rottya utcába is felszerelnének 
eszközöket a közbiztonság ja-
vítása érdekében – ismertette 
az alpolgármester, majd hoz-
zátette: a beérkező képviselői 
igények és a rendvédelmi szer-
vek javaslatai alapján jártak el 
a tervezéskor.

Az alpolgármester szerint az 
országos szinten is egyedülálló 
kamerarendszer bővítése se-
gíthet abban, hogy a rendőrség 
nyomozati munkáját az eddi-
ginél is nagyobb mértékben 
támogassák. Mint elmond-
ta, csak ebben az esztendőben 

több mint háromszáz esetben 
fordultak hozzájuk informáci-
óért a szervek.

– Nem lehet cél a lakosság 
teljes körű megfigyelése, hi-
szen egy egészséges társada-
lomban az önkéntes jogkövető 
magatartás kell hogy jellemez-
ze a lakosságot – szögezte le 
Badány Lajos, rámutatva arra, 
hogy a térfigyelő rendszer mel-
lett a bűnelkövetések megaka-
dályozásában legalább ennyi-
re hathatós visszatartó erővel 
bírna a megfelelő szankcioná-
lás is, ebben azonban – véleke-
dett az alpolgármester – mind 
a jogalkotásnak, mind a jogal-
kalmazásnak súlyosak a mu-
lasztásai.

BÓDOGH DÁVID

Az eddig kimaradt tereket is figyelik

Az új kamerák helyét képviselői igények és a rendvédelmi szervek javaslatai alapján jelölik ki. Fotó: Mi-
Nap-archív/Juhász Ákos

Az úton szabálytalanul tárolt járművet eltávolíthatják

A favágásokat egész évben végzik. Fotó: Juhász Ákos

Az idén létrehozott Új-
szülöttek Parkjában har-
minchárom helyi gyermek 
kapott egy-egy facsemetét.

Átadták múlt szombaton 
a tizenegyedik Újszülöttek 
Park ját az Avason. Amint az 
ismert, az első ilyen, fákkal 
teleültetett parkot a városrész 
önkormányzati képviselője, 
Fodor Zoltán ötlete és támo-
gatása alapján hozták létre 
tíz évvel ezelőtt. Azóta évente 
nőtt a számuk, immár a tizen-
egyedik van soron. Ez a kez-
deményezés népszerűségét 
is mutatja, hiszen azért kell 
újabb és újabb területeket ki-
jelölni, mert sok család él ez-
zel a különleges lehetőséggel.

Fodor Zoltán, elmondta, ta-
valy harminchárom gyermek 
született a hetes számú válasz-
tókerületben, ennyi család lá-
togatott el múlt szombaton 
a parkba, hogy a képviselő-
vel együtt elültessék a facse-
metéket a saját csemetéik ér-
kezésének megünneplésére. 

Hozzátette, a harminchárom-
nál több facsemetét vásárol-
tak, összesen hatvannyolcat, 
a fennmaradókból a korábbi 
ültetések után kipusztult fákat 
pótolták. „Egyetlen szülőnek 
sem kell aggódnia, a kiszáradt, 
kitört, elpusztult fákat folya-
matosan pótoljuk. Törekszem 
arra, hogy különböző fafaj-
tákat ültessünk el, hogy vál-
tozatos és szép legyen az új-
szülöttparkok faállománya” 
– ismertette Fodor Zoltán. 

Kiss Norbert Olivér édesap-
ja elmondta, három éve élnek 
Miskolcon, de nem kertes 
házban, így örömmel csatla-
koztak a kezdeményezéshez.

„Nagyon örülünk ennek 
a lehetőségnek, a védőnőnk 
szólt róla. Reméljük, hogy 
életben fog maradni a fa, mi 
is igyekszünk majd tenni érte. 
A fa az életnek a szimbóluma” 
– tette hozzá az egyik kisfiú, 
Matéz Dominik édesanyja.

B. I.

Akikért az avasi fák susognak

Harminchárom gyermek kapott fát. Fotó: Mocsári László

Nem lesz Miskolc a 
roncsautók városa

A VÉRTANÚKRA EMLÉKEZ-
TEK. A Batthyány emléktáblá-
nál tartottak megemlékezést 
a tizenhárom aradi vértanú, 
valamint az első felelős ma-
gyar kormány miniszterelnöke 
kivégzésének 174. évfordulóján, 
október 6-án, pénteken. A mis-
kolci önkormányzat nevében 
Veres Pál polgármester, Badány 
Lajos alpolgármester, valamint 
Ignácz Dávid jegyző helyezte el 
a megemlékezés virágait. Fotó: 
Mocsári László

Fakivágás – a helytől függ a hogyan
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Különböző csatornákon 
ma mást sem hallunk, csak 
azt: legyünk pozitívak. En-
gedjük el azt, ami már nem 
szolgál minket. 

Hiszem, hogy észre kell 
vennünk a jót és a szépet a 
mindennapokban, de azzal 
is tisztában kell lennünk, 
hogyha másért nem, csak 
az egyensúlyért, kell a má-
sik oldal is. Szükségszerű-
en van jelen az életünkben 
a rossz, a kellemetlen, a fáj-
dalmas. Hogyan is tudnánk 
értékelni a szépet, ha nem 
jártunk volna soha a másik 
oldalon?

Hiszem, hogy a vétkeket, 
a hibákat, a bűnöket nem 
szabad eltussolni, tisztán és 
nyíltan kell bevallani, majd 
mindent megtenni annak 
érdekében, hogy helyrehoz-
zuk. Lehetetlen mindig csak 
a kellemes dolgokat kiemel-
ni. Sokkal kifizetődőbb, ha 
egy-egy hiba becsúszása-
kor vállaljuk a rossz követ-
kezményeket, lehordjuk a 
terhét, majd mindent meg-
teszünk annak érdekében, 
hogy jóvátegyük. Itt felme-
rül mindig bennem a kér-
dés, hogyan lehet őszintét-
lenül élni. Miért tennénk? 
Számomra az egyik legfon-
tosabb – ha nem a legfonto-
sabb dolog – őszintének len-
ni. Elmondani, ami fáj, ami 
örömet szerez, ami bánt, ami 
feszít, ami megérint.

Sokszor okoz fejtörést, 
hogyan és mi módon le-

het őszinte, egyenes visz-
szajelzést adni helyzetek-
ben úgy, hogy ne okozzak 
sérülést a másiknak. Aztán 
rádöbbenek, ez képtelen-
ség, hiszen nem tudhatjuk, 
milyen hatások érték a má-
sikat. Nem lehetünk min-
dig minden körülmények 
között körültekintőek, mi-
vel nem vagyunk tisztában 
minden korábbi történéssel, 
lenyomattal, kiben milyen 
élmények lakoznak. Arra 
viszont törekednünk szük-
séges, hogy mondanivalón-
kat megfelelően csomagol-
juk be. A hogyan mondom 
és hogyan fogalmazom meg 
mindent eldönt. Sokszor 
siklott ki beszélgetés már 
félreértések miatt nálam 
is, amibe később sértettség 
vagy düh keveredett. Ta-
lán kapcsolatok, barátságok 
szakadtak meg félreértések, 
félrecsúszott gondolatok, 
mondatok miatt. Asszertív 
kommunikációval ez elke-
rülhető.

Az őszinteség megmutat-
kozik a személyiségedben, 
könnyebbé teszi az életed, a 
hétköznapokat. Megbízha-
tó vagy, a kapcsolataid sta-
bilak. Lehet, hogy kevesebb 
ember vesz körül, mégis ér-
zed, hogy a kialakult köte-
lékek stabilak, és biztonsági 
hálót fonnak köréd. A gon-
dolataidnak súlya van, és 
ami a legfontosabb: értéke is. 
Nem csak tanácsot kérnek 
tőled, sokkal inkább a véle-
ményedre kíváncsiak.

Ma már tudatosan figye-
lek arra, hogy tisztán, egye-
nesen, érthetően kommuni-
káljak – ami nem egyszerű; 
folyamatos tanulást – fej-
lődést feltételez. Másik ér-
dekes felismerés, hogy már 
nem szűrök. Őszintén be-
szélek az örömömről, bá-
natomról, kudarcaimról, 
félelmeimről a körülöttem 
élőknek. Sokan kérdezték 
meg, nem félek-e attól, hogy 
ezzel a nyíltsággal, őszinte-
séggel valaki visszaél majd. 
A válasz egyszerű: nem. 
Nem szégyellem sem a bol-
dog, sem a nehéz idősza-
kokat az életemben, hiszen 
általuk vagyok az, aki. Vál-
lalom a sikereket, de a ku-
darcokat is, hiszen tapasz-
talást nyerek. Felmerül a 
kérdés, hogy valóban élt-e 
vissza valaki az őszintesé-
gemmel. Erre egy Csernus 
Imrétől való idézettel vála-
szok: „A legtöbb ember azt 
gondolja, hogyha őszinte, 
akkor ezzel mások vissza-
élhetnek. Pedig ez nem így 
van. Ha én őszinte vagyok, 
és kimondom, ami velem 
történt, megszabadulok a 
tehertől. Egy. Kettő: ha vala-
ki ezt így vagy úgy kiferdíti, 
és elmondja másnak, akkor 
abból megtudom, hogy va-
lójában milyen ember.”

A legfontosabb: őszintén élni 

GALLAI JUDIT
COACH

INFO.GALLAIJ@GMAIL.COM
WWW.GALLAIJUDIT.COM

Szerdán bemutatták a Bor-
sodi Madárka című köny-
vet, ami a vármegye meséit 
gyűjti csokorba.

A „Borsodi madárka” nem 
csak a népi konyha egyik 
remekének a neve – a Bor-
sod-Abaúj-Zemplén Vár-
megyei Önkormányzatnak 
frissen megjelent mesegyűj-
teménye is ezt a címet viseli. 
A könyvet 5 ezer példányban 
adták ki. Bánné dr. Gál Bog-
lárka, a vármegyei közgyűlés 
elnöke úgy fogalmazott, a kü-
lönleges mesealbum célja az 
identitás erősítése.

– Fontosnak tartom a helyi 
közösségeket, az azonosságtu-
datot. Ezt ösztönzi a Borsodi 
Madárka is, ami forgalom-
ba nem kerül, de a vármegye 
összes óvodájába és minden 
könyvtárába eljuttatunk belő-
le egy-egy példányt – mondta 
Bánné dr. Gál Boglárka.

A történetek kötetbe rende-
zését Zámborszky Eszter hiva-
tásos mesemondó végezte.

– A Hermann Ottó Mú-
zeumnak van egy több ezer 
oldalas gyűjtése, ami a vár-
megye meséit tartalmazza. 
Hónapokig tartott a gyűjte-
mény átolvasása, ezután jött 
a válogatás. Hosszú tündér-
mesék mellett voltak például 
különleges verziói közismert, 
akár Benedek Elekhez köthe-
tő történeteknek is. Különle-
ges élmény volt ezek között 

rátalálni olyan népmesékre, 
amelyeknek még soha nem 
hallottam semmilyen válto-
zatát – beszélt a könyv szü-
letéséről Zámborszky Eszter, 
aki szerint főként a rövidebb, 
kisgyerekeknek szóló elbe-
szélések kerültek a kötetbe.

– Fontos szempont volt a 
szerkesztés során az is, hogy 
a vármegye minél több te-
rületéről származó meséket 
mutasson be a könyv. Feltün-
tettük, kik és melyik telepü-
lésről gyűjtöttek. A karcsai 
népmesék hangsúlyos sze-
repet kaptak: egy helyi pe-
dagógus, Nagy Géza tíz éven 
keresztül jegyezte le a faluja 
összes, szájhagyomány útján 
élő meséjét.

A könyvet illusztráló Rácz 
Anikó is igyekezett megjele-
níteni rajzaiban a különböző 
térségekre jellemző népmű-
vészeti hagyományokat.

– Év elején kerestek meg 
ezzel a lehetőséggel. A mun-
ka négy hónapot ölelt fel. 
Kutatómunkába kezdtem: 
utánajártam, hogy az adott 
településeken, ahonnan egy-
egy mese származott, milyen 
népművészeti értékeket őriz-
nek. Nagyon sok ilyet talál-
tam – ezeket pedig beépítet-
tem a képekbe – beszélt az 
illusztrátori munkáról Rácz 
Anikó.

Csütörtökön a legfontosabb 
kritikusok, a gyerekek is meg-
ismerhették a Borsodi Madár-
kát: több turnusban mintegy 
háromszáz, a vármegyében 
élő lurkót láttak vendégül a 
megyeházán. Az elsős és má-
sodikos kisiskolások nem 
csak a könyvet vehették szem-
ügyre, de egy interaktív játék 
során maguk is mesehősökké 
válhattak.

BÁJER MÁTÉ

A vármegye meséi egy csokorban

Csütörtökön a gyerekek is megismerhették a mesekönyvet. Fotó: J. Á.
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Csökkenő díjak
Október 1-jétől csökkentek a távhőszol-
gáltatás díjtételei a külön kezelt intézmé-
nyeknek és az egyéb felhasználóknak. A 
lakossági felhasználók hatósági díjtételei 
nem változtak!

2023. szeptember 29-én jelent meg az 
energiaügyi miniszter azon rendelete, mely 
módosította a külön kezelt intézmények táv-
hőszolgáltatás hatósági hődíját 2023. októ-
ber 1-jével.

A külön kezelt intézmények (például: ön-
kormányzati intézmények, óvodák iskolák, 
kórházak, egyetem stb.) távhőszolgáltatásra 
vonatkozó hatósági díjtételei az alábbiak sze-
rint változtak. 
•  alapdíj: 528,36 Ft/lm3/év + 5% áfa  

– változatlan
•  alapdíj: 15 539 809 Ft/MW/év + 5% áfa  

– változatlan

•  hődíj: 17 373 Ft/GJ+5% áfa összegről  
9400 Ft/GJ+5% áfa összegre csökkent

•  vízfelmelegítési díj: 4 203,40 Ft/m3+5% áfa 
összegről 2369,61 Ft/m3+5% áfa összegre 
csökkent

Az egyéb felhasználók számára a MIHŐ Kft. 
2023. január 1-jétől a távhőszolgáltatónak 
értékesített távhő árának, valamint a lakos-
sági felhasználónak és a külön kezelt intéz-
ménynek nyújtott távhőszolgáltatás díjának 
megállapításáról szóló 50/2011. (IX. 30.) NFM 
rendeletében meghatározott külön kezelt in-
tézmények hatósági díjtételeivel megegye-
zően állapítja meg a távhőszolgáltatásra 
vonatkozó díjtételeket.

Az új díjtételek a 2023. október 1-jétől kez-
dődő elszámolási időszaktól kerülnek alkal-
mazásra.

A lakossági felhasználók távhőszolgál-
tatásra vonatkozó hatósági díjtételei nem 
változtak, maradnak a 2014. október 1-jétől 
érvényes díjtételek.

Hirdetés

Több mint hárommillió fo-
rint gyűlt össze Zente gyó-
gyulásáért. Adományozni 
még lehet, egészen karácso-
nyig. 

Negyedik alkalommal 
szervezett jótékonysági fu-
tást a Supersum Alapítvány 
beteg gyermekek támogatá-
sára múlt szombaton. Ezúttal 
a miskolci önkormányzattal, 
valamint társszervezetekkel 
együtt várták a segíteni vá-
gyókat a Szent István térre, 
ahová több mint ezren érkez-
tek, köztük Zente édesany-
ja, kistestvére, édesapja, Ján 
Csaba rendőr főtörzsőrmes-
ter és bajtársai is, akik min-
den támogatást megadnak 
azért, hogy Zente mielőbb 
újra egészséges legyen. Zen-
te futókhoz szóló üzenetét a 
Városház téren lévő ledfalon 
vetítették ki. Ő ugyanis sze-
mélyesen nem vehetett részt 
az eseményen. 

A négy és fél éves korá-
ig teljesen egészséges kisfiú 
idén tavasszal egy súlyos ví-
rusfertőzést követően meg-
betegedett, és többnapos 
kemoterápiás kezelés után 
csontvelő-transzplantáción 
esett át, a donor a két és fél 
éves kisöccse volt. A sikeres 

transzplantációt követően 
Zente hazatérhetett a család-
jához, de az immunrendszere 
most nagyon gyenge, a teljes 
gyógyulásig még hosszú út 
vezet, ám a hatalmas össze-
fogásnak köszönhetően egy 
lépéssel közelebb jutott a cél-
hoz, hiszen eddig több mint 
hárommillió forint gyűlt ösz-
sze felépülésének elősegíté-
sére. Ennek érdekében steril 
otthoni környezetet kell ki-
alakítani új bútorokkal. Mi-
vel Zente egy évig nem mehet 
közösségbe, édesanyja marad 
vele otthon. Az ő kieső jöve-
delme, a kezelések és a gyógy-

szerek költségei megterhelik 
a családi költségvetést. „Ezért 
Zente környezetének átala-
kítását csak akkor tudjuk el-
kezdeni, amikor már látjuk, 
hogy mennyi pénzből gaz-
dálkodhatunk” – mondta la-
punknak Zente édesanyja, 
Jánné Potyka Lilla.

A kisfiú gyógyulása érde-
kében szervezett gyűjtés egé-
szen karácsonyig tart. „Sőt, 
október 15-én 17 órától még 
egy rendezvényt szervezünk 
a selyemréti római katolikus 
templomban, ahol Vihula Mi-
hajlo gitárművész és a hoz-
zá csatlakozó zenészek adnak 
majd koncertet” – nyilatkoz-
ta a Miskolc Televízió Kilátó 
című műsorában Bernasco-
ni-Bus Katalin, a Supersum 
Alapítvány kuratóriumi elnö-
ke.                       BALOGH CSILLA 

Karácsonyig segíthetünk

A Supersum Alapítvány negyedik alkalommal szervezett jótékony-
sági futást. Fotó: Kézdi Ákos

Minden további felajánlást hálásan fogad a család az alapít-
ványon keresztül: Supersum Alapítvány | K&H Bank 10402764-
50526972-78881008 | IBAN: HU72 10402764 50526972 78881008 
| SWIFT-kód: OKHB HUHB | Közlemény: ZENTE
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Orliczki Gábor a természet 
szerelmese, már csaknem 
teljesen bejárta az Országos 
Kéktúrát, visszatérő vendég a 
szomszédos országok hegyvi-
dékein is, idén pedig szintet 
lépett: túrázott az izlandi 
Laugavegur útvonalon is.

Kihívás. Talán ezzel a szóval 
lehetne legjobban jellemezni 
a délnyugat-izlandi Laugaveg-
ur-túrát, amely arról neveze-
tes, hogy ötvenöt kilométeres 
hosszán igazán változatos, kü-
lönleges tájak találhatók – ezt 
a túraútvonalat járta végig idén 
júliusban a fiatal miskolci épí-
tészmérnök, Orliczki Gábor az 
egyik jó barátjával. A szűk egy-
hetes kalandot fényképezőgé-
pükkel végig dokumentálták, 
lélegzetelállító felvételeik közül 
a Miskolci Naplóban egyet, a 
minap.hu-n viszont egy egész 
galériányi képet megmutatunk.

Érdeklődésünkre Gábor me-
sélt izlandi szerzett élménye-
iről, arról, mit jelent számára 
a túrázás és a természet, mint 
ahogyan arról is, mi motivál-
ta arra, hogy belevágjon a nem 
mindennapi kalandba.

– Gyermekkorom óta járom 
a természetet. Az izlandi út gon-
dolata is a Magas-Tátrában, egy 
ottani túra során jött. Motivált 
az is, hogy akkoriban éreztem az 
életemben egyfajta válságot, kr-
ízist, amit szerettem volna vala-
mi olyan dologgal ellensúlyozni, 
ami kimozdít a komfortzónám-
ból– kezdi Orliczki Gábor.

Magát a túrát igyekeztek 
költséghatékonyan megolda-

ni, így maguk szervezték azt 
meg: ők vették a repülőjegye-
ket, az izlandi buszjegyeket, sőt 
a szűk egy heti élelmet is itt-
hon szerezték be és porciózták 
ki maguknak. Izlandon ugyan-
is nagyjából háromszorosába 
kerül minden, mint idehaza, 
magyarázza. „Mindössze egy 
húszkilós poggyászba kellett el-
férjen az élelem, a ruházat, a sá-
tor és a hálózsák is” – részletezi.

A repülőutat követően még 
egy ötvenkilométeres buszút 
várt rájuk, amíg elérték első 
szállásukat egy kempingben, 
második nap pedig az izlandi 
felföldön túráztak, ott, ahon-
nan útnak indult a Laugavegur 
útvonal. Gábor elmondása sze-
rint az út során az egyik legna-
gyobb kihívás az időjárás volt 

még úgy is, hogy a hőmérsék-
let jócskán felülmúlta azt, ami-
re előzetesen számítottak.

Mint egy másik bolygó
– Napközben a póló is elég 

volt, éjjel viszont öt fok körü-
li volt a hőmérséklet, és az ál-
landó szél is megviselt minket 
még úgy is, hogy a sátor és a 
hálózsák is védett ellene. A má-
sik dolog, ami nehéz volt, hogy 
a nap, bár lebukott a horizont 
alá, éjfélkor is világos volt, itt-
hon azokat a fényviszonyokat 
hívjuk alkonynak – tette hoz-
zá. A másik nagy nehézséget 
pedig a már említett húszkilós 
csomag jelentette.

A táj viszont bőven kárpó-
tolta őket. „Laugavegurnak hív-
ják Reykjavík főutcáját is, ami 

egy igazi bevásárlóutca. Ebből 
a szempontból találó a túraút-
vonal neve, hiszen az ötvenöt 
kilométeren csodálatos látni-
valókat kínál ez az alapvetően 
lakatlan, mégis egészen külön-
leges vulkanikus táj. Ha röviden 
kellene jellemezni, azt monda-
nám: olyan érzés volt itt túráz-
ni, mintha egy másik bolygón 
járnék. Egyébként éppen emi-
att a látvány miatt választottam 
ezt az utat. Szerettem volna a 
saját objektívemen át megörö-
kíteni azokat a képeket, amiket 
különböző weboldalakon, úti-
könyvekben vagy éppen soro-
zatokban már láttam” – mondta 
el Gábor utalva arra: a részben 
itt forgatott Trónok Harca nagy 
rajongójaként is ismerős volt 
néhány bejárt helyszín.

A Laugavegur útvonal alap-
vetően 2-4 nap alatt teljesíthető. 
Gáborék átlagban 15 kilométert 
jártak be naponta, így a négy 
napba bőven belefértek. „A cél-
állomásunk Landmannalaugar 
volt, ami annyit jelent magyarul, 
hogy a nép fürdője. Ez a terület 
nagyrészt természetes geotermi-
kus hőforrásairól és a környező 
tájáról ismert. A kezdőnaphoz 
hasonlóan itt is volt módunk ki-
rándulni, sőt, a természetes für-
dőkben még egy kis strandolás-
ra, vagy ha úgy tetszik „paraszt 
wellnessre” is volt lehetőségünk” 
– meséli a miskolci fiatal.

Kiszabadulás a szürke hét-
köznapokból

Gábor elmondása szerint 
bár a júliusi kaland képei még 

elevenen élnek benne, az ezt 
követő kihívás terve már az iz-
landi út idején megvolt a fejé-
ben. Mint mondja, ha minden 
igaz, jövőre Svédország lesz a 
cél, ide öccsével együtt menné-
nek, akivel egyébként gyakran 
túrázik együtt, a hazai Kéktú-
rát is közösen járták be már 
csaknem teljesen.

– A Fjällräven Vándortú-
rát néztük ki magunknak, 
ami viszonylag nagyobb cu-
pák lesz, hiszen a hossza 110 
kilométer, ami éppen a dup-
lája a Laugavegurnak, de a rá-
fordított idő ugyanúgy öt nap 
lesz, mint idén. Érzem, hogy 
ez azért valamiért keményebb 
lesz, viszont most, hogy isme-
rem a saját határaimat, kondí-
ciómat, tudom, hogy ez belefér 
– mondja.

Arra a kérdésre, hogy mint je-
lent számára a természet, Gábor 
habozás nélkül vágja rá: kisza-
badulást a szürke hétköznapok-
ból. Majd gyorsan hozzáteszi: 
ezek a hétköznapok azért szá-
mára sosem voltak olyan szür-
kék, lévén, hogy Bükkszentlász-
lón nőtt fel, ma is ott él.

– Az építésznek egyébként is 
nagyon szoros összhangban kell 
lennie a természettel, végtére is 
oda alkotunk, oda teszünk le pro-
duktumot. Hiszem viszont emel-
lett azt is, hogy a természetnél na-
gyobb építész nem létezik: olyan 
formákat és alakzatokat egyetlen 
építész sem képes megtervezni, 
melyeket kirándulás közben a 
természetben láthatunk – zárja 
gondolatait Orliczki Gábor.

TAJTHY ÁKOS

Lélegzetelállító tájakon vezet a Laugavegur útvonal, ezt járta be egyik barátjával Orliczki Gábor. Fotó: magánarchívum

Meghódította Izlandot a miskolci építészmérnök

A régi, legalább negyvenéves 
útburkolat már borzalmas 
állapotú volt. A fejlesztésnek 
köszönhetően kedvezőbbé 
válik a közlekedés.

Újraaszfaltozták az elmúlt 
napokban a Bábonyibércet és 
a Feszty Árpád utcát összekö-
tő Tinódi utcát. A munkála-
tokat a terület önkormányza-
ti képviselője, Erdei Sándor a 
képviselői alapjából finanszí-
rozta. Mint mondta, a munka 
már nem volt tovább halogat-
ható, hiszen az utca burkolata 
rendkívül rossz állapotú volt, a 
helyiek elmondása szerint leg-
alább negyvenéves volt már a 
régi aszfalt.

– A beruházásnak köszön-
hetően most már kedvezőbbé 
vált a közlekedés az autósok-
nak, hiszen nem kell már ke-

rülniük a Bábonyibérc sor és a 
Jókai utca felé, ha a Mátyás ki-
rály utca az úti céljuk – mond-
ta el Erdei Sándor, aki hozzá-
fűzte azt is, a korábbi burkolat 
állapota miatt az elmúlt idő-
ben már a MIVÍZ szennyvíz-
szállító autói is csak nehezen 

tudták elérni az utcán találha-
tó házakat. Hozzátette, aszfalt-
burkolattal látták el az utcának 
azt a rövid szakaszát is, ahol 
korábban csak murvás burko-
lat volt.

A képviselő elmondása sze-
rint a 12-es választókerületben 

egyébként is nagy hangsúlyt 
kell fektetni az útfejlesztések-
re, felújításokra, rendkívül el-
hanyagolt állapotban vette 
ugyanis át a terület úthálózatát 
2019-ben.

– Kétségtelen, hogy a Ti-
nódi utca volt a legrosszabb 
szakasz, de a Cserhát utcán 
is megkezdődött a megsérült 
útszakasznak a javítása, és el-
kezdték a Bábonyibérc sor ha-
talmas kátyúinak eltüntetését 
is. A következő időszakban is 
lesz munka, a Búzavirág utca 
felújítása ugyanolyan sürgető, 
mint a Tinódié volt, a Balázs-
diák utcán is vannak útfelgyű-
rődések, és nagy figyelmet kell 
majd fordítani az Árok utca 
nagyobb volumenű karban-
tartására is – tette hozzá Erdei 
Sándor.

TAJTHY Á.

Új aszfaltburkolatot kapott a Tinódi utca

Leaszfaltozták a korábbi murvás szakaszt is. Fotó: Juhász Ákos

JEGYZET

Bár sosem láttam azt a 
bizonyos vasfüggönyt, ám 
ahogy közeledtem felé, egyre 
hevesebben éreztem a gyom-
rom remegését. A nézzen 
rám, szálljon ki, nyissa ki a 
csomagtartót vezényszavak 
akkor is jeges borzongással 
töltöttek el, amikor tudtam, 
semmiben nem sántikálok. 
Azokban a békebeli nyolcva-
nas években sokat lazultak a 
hazai szürke egyenruhások, 
egy tucat orosz pezsgő felett 
átsiklottak. Legfeljebb egyet 
megittak az egészségemre. 
Hosszú évekig ez a palacko-
zott, habzó nedű itthon 
ugyanannyi forintba került, 
mint Bécsben schillingben.

Ám ahogy mondani szo-
kás, egy idő után a legjobb 
biznisznek is bealkonyul. 
Időbe tellett, míg felfedez-
tem a „Szovjetszkoje Igrisz-
toje” utódját. Javában zajlott 
a piackutatás, mígnem kide-
rült, az osztrák fogorvosok is 
ugyanolyan szakállkát teríte-
nek a betegek nyakába, mint 
itthon. Az első kétszáz, úgy-
nevezett nyaki nyálkendőt 
hol máshol, mint Miskolcon, 
a Széchenyi utca 62. szám 
alatti orvosi műszerek bolt-
jában vettem meg, darabon-
ként 26 forintért. Tapsoltam 
örömömben, ennyire ártat-
lan csempészárut akarva sem 
találok. Két hét elteltével már 
csak százzal tudtak kiszolgál-
ni. Sajnálkoztak, de itt hely-
ben idáig ennek a felét sem 

vitték el évente. Drága főor-
vos úr – így szólítottak, hir-
telen megnőtt irántam a tisz-
telet. Egyre másra kaptam a 
mintának szánt új fogászati 
tömítőanyagokat. Egy év el-
teltével, mielőtt professzorrá 
ütöttek volna, lelepleződtem. 
Maguk kezdtek nyomozni, 
hogy ki az, akinek a praxisá-
ban százszámra fogy a nyál-
kendő.

Egyébként magam is kiderí-
tettem, hogy ezeket a szakáll-
kákat egy Miskolchoz közeli 
termelőszövetkezet varrodá-
jában gyártják. Mázsaszám-
ra vették meg a műtősruhák 
szabásakor felhalmozódott 
maradékot, és a Gólya Áru-
háznak is szállítottak csicsás 
babaszakállkákat.

Mindez most aligha jutott 
volna eszembe, ha nem ta-
pasztalom, nincs elegendő, 
amolyan műtőbe való tex-
tilcsizma. Sok minden hi-
ányzik az egészségügyből az 
egészségen kívül, de az ilyen 
terpeszes operációknál, be-
avatkozásoknál szokásos 
lábvédők használhatatlan-
ságig elrongyolódtak. Így az-
tán, míg égbe nyúló lábak-
kal a műtő lámpáját néztem, 
gyorsan kiszámoltam, négy 
nyaki nyálkendő anyagából 
kifutná egy ilyen csizmára. 
Kár, hogy azok a minden 
jóra fogékony falusi varro-
dák és a köröttük ügyeske-
dők már nincsenek.

SZÁNTÓ ISTVÁN

Nyálkendőben is utaztam

Idén is átadták a törzsgár-
daokleveleket a jubiláló 
Miskolci Vízmű Kft. arra 
érdemes munkatársainak.

Száztíz éves lett idén a mis-
kolci víziközmű-szolgáltatás. 
A jubileum részeként a cég 
harmincegy munkatársa ka-
pott törzsgárdaoklevelet és 
jutalmat a szerdai ünneségen.

Akik most itt vannak, hogy 
átvegyék az elismerő okleve-
let, azok közül sokan nagyon 
hosszú ideje dolgoznak már 
a vállalatnál, akár több évti-

zede – kezdte a köszöntést 
Vojtilla László Zoltán, a MI-
VÍZ Kft. ügyvezetője. – Nem 
ritka az olyan munkatárs, aki 
három évtizedet is itt töltött 
már. Ebből is látszik, hogy na-
gyon szép ez a szakma, aki ide 
bekerül, azt rabul ejti. Talán 
nem véletlen az, hogy a közel 
háromszázötven munkaválla-
lónkból több mint százan leg-
alább egy évtizede dolgoznak 
itt. Gyakori a húsz-, huszonöt 
vagy harmincéves munkavi-
szony, sőt, van néhány negy-
ven év fölötti szolgálati idővel 

rendelkező kollégánk is – is-
mertette. 

Kiemelte, ha bármilyen 
meghibásodás, üzemzavar áll 
elő, mindenki megmozdul, 
összefog, hogy mielőbb meg-
oldják a felmerült problémát, 
a kollektívára mindig lehet 
számítani.

Az ügyvezető igazgató kér-
désünkre, hogy mi tartja a 
vállalatnál az embereket húsz, 
harminc vagy akár negyven 
évig, azt válaszolta, hogy nem 
az íróasztal vagy a felszerelé-
sek, szerszámok, hanem a cé-

lok, annak az alapvető szolgál-
tatásnak a szeretete, amelyet 
végeznek: az ivóvíz-szolgálta-
tást és a szennyvízelvezetést.

– Ebbe a szakmába bele le-
het szeretni. A kollégákban 
egy nagyon erős küldetéstudat 
is van, hogy ezeket a szolgál-
tatásokat fenntartsák a város 
és lakói számára. Rámutatott, 
mindezek mellett döntő sze-
repe van a jól együttműködő, 
összetartó közösségnek is, hi-
szen oda jár be az ember szíve-
sen dolgozni, ahol jól érzi ma-
gát – húzta alá.                       B. I.

Szakmaszeretet és küldetéstudat
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Közösségi élet a Joysonnál 
A JSS-nél felelős foglalkozóként tudjuk, 
hogy ma már nem elegendő stabil, jól jö-
vedelmező munkahelyet nyújtani, olyan 
munkavállalói élményeket, programo-
kat kell biztosítanunk, amelyek segítik a 
munkavállalói jóllétet, az elköteleződést. 
Stratégiai célunk, hogy olyan munkahe-
lyet biztosítsunk, ahol az alkalmazottak 
megbecsülve érzik magukat, ahol büsz-
kén dolgoznak. 

Szeptember 17-én – egy kis szünetet 
tartva a mindennapi munkában – lehető-
séget teremtettünk a közös kikapcsoló-
dásra, a kötetlen szórakozásra, és meg-
nyitottuk a gyár kapuit a munkatársaink 
családtagjai számára.

„Idén 10 éve, hogy megalapították a 
miskolci gyárat és 5 éve vagyunk a Joy-
son család tagja. Gyárunk meghatározó 
a nemzetközi vállalatcsoport és a ma-
gyar gazdaság életében is. Az, hogy ezt 
elértük, nagyban köszönhető nektek is, a 
munkátoknak, odaadásotoknak a vállalat 
iránt. A családi nap a közös időtöltés és 
az együttlét lehetősége, ahol nemcsak 

a munkatársainkat, hanem családjaikat 
is megismerhetjük. A Joyson legfőbb ér-
téke az ember, a munkavállalók. A családi 
nap azonban a család értékét is kieme-
li, és arra emlékeztet bennünket, hogy a 
munkahelyi sikerek mögött mindig ott 
van a hozzátartozóink támogatása és 
szeretete – mondta Király Zoltán gyár-
igazgató az esemény megnyitóján. 

Popkoncertek, gyermekprogramok, 
sportjátékok tették felejthetetlenné a na-
pot. Azonban a hétköznapokban is folya-
matosan dolgozunk családbarát, illetve 
dolgozóbarát intézkedéseinken, hogy mi-
nél jobban tudjuk támogatni munkaválla-
lóinkat. Fejlesztjük a kismamák visszatéré-
sét támogató folyamatunkat, biztosítjuk a 
rugalmas munkavégzés feltételeit, a rész-
munkaidő lehetőségét, a home office-t, és 
diákmunkára is van lehetőség vállalatunk-
nál. A JSS-nél nagyra értékeljük a sokszínű-
séget, szívesen látunk mindenféle háttér-
rel jelentkező jelöltet. Abban hiszünk, hogy 
a sokféle háttérrel, más-más nézőponttal 
rendelkező csapat olyan csapat, amely 
jobban képes együttműködni, újítani.  

A Joyson Safety Systems a világ autó-
ipari biztonsági rendszereinek piacve-
zető gyártója világszerte 43 000 mun-
kavállalóval. A Joyson Safety Systems 
Hungary Kft. a vállalatcsoport magyar-
országi tagja. A járműipar megbízható 
és kompetens partnereként utasvé-
delmi rendszerek és alkatrészek terve-
zésével, fejlesztésével és gyártásával 
foglalkozik, melyeket a járművekben vi-
lágszerte használnak. Termékportfólió-
jában megtalálhatók kormánykerekek, 
légzsákok, biztonsági övek, műanyag 
műszaki alkatrészek, elektronikus esz-
közök és szenzorok. A Joyson Safety 
Systems Hungary Kft. a vállalatcsoport 
magyarországi tagja, Miskolcon több 
mint 2000 munkavállaló része a siker-
történetünknek.

Joyson Safety Systems Hungary Kft.
3516 Miskolc, Joyson út 1.
Telefon: +36 46 407 900
E-mail: miskolc@joysonsafety.com
Web: https://www.joysonsafety.com
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Fontos energetikai korszerűsí-
tés vár jövőre a Kemény Dénes 
Városi Sportuszodára, miután 
százmillió forintos vissza nem 
térítendő kormányzati támo-
gatásban részesült az MVLC 
Miskolci Vízilabda Club Non-
profit Kft.

Miskolc és a vármegye egyet
len ötvenméteres fedett verseny
medencéjével rendelkező komp
lexuma a támogatást energetikai 
korszerűsítésére fordíthatja – 
derült ki a Kemény Dénes Sport
uszoda előtt tartott szerda dél
utáni sajtótájékoztatón.

– Az uszoda eddig is megtett 
mindent, hogy hatékonyan tud
jon működni, ám ez komoly elő
relépés az üzembiztonság szem
pontjából – hangzott el Veres Pál 
polgármestertől, aki a város klí
masemlegességi missziójának 
„első igazán látványos beruhá
zásaként” tekint a létesítmény 
napelem és hőszivattyúrend
szerének kiépítésére.

Veres Pál „fantasztikus ered
ménynek” nevezte, hogy a Hon
védelmi Minisztérium Spor
tért Felelős Államtitkársága 
„érdemesnek találta Miskolcot 
a támogatásra”. A városveze
tő emlékeztetett: hasonlókép
pen örömteli fejlemény, hogy az 
Úszó Nemzet Programba be
vont közel ezer gyerek a napo
kon belül újranyitó diósgyőri 
uszodában is sportolhat majd.

A tavalyi energiaválság Veres 
Pál szerint rámutatott arra, hogy 
a lakosság mellett az önkor
mányzatok is rendkívül kitet
tek a világpiaci folyamatoknak – 

ezért is vált egyre inkább sürgető 
lépéssé az energetikai függetle
nedés és az energiaforrások mi
nél hatékonyabb felhasználása.

Az ehhez hasonló alternatí
vák felkutatására tett erőfeszíté
sek – vélekedett a polgármester 
– pedig kiválóan illeszkednek 
Miskolc zöldátállást irányzó tö
rekvéseibe. Mint fogalmazott: 
a Szinva völgyének adottságait 
kötelességünk megvédeni, ener
giaforrásait pedig a leghatéko
nyabban felhasználni.

2009es megnyitásuk óta szá
mos lépést tettek az energiaha
tékonyság növelése érdekében 
a komplexumban – idézte fel a 

Miskolci Sportcentrum Kft. lé
tesítményvezetője –, a rezsiárak 
2022es drasztikus emelkedése 
azonban végképp előtérbe hozta 
a témát. Szabó László ismertet
te: a megvalósítandó beruházást 
követően nem csupán a vizet, 
hanem az óriási légteret is nagy
részt ebből tudják majd fűteni 
– mindezek mellett pedig a víz
forgató és légkeverő berendezé
sek áramigényét is fedezni hiva
tott a hőszivattyúval kiegészített, 
csaknem kétezer négyzetméter 
felületű napelemes rendszer.

– Nagy segítség a folyamatos, 
biztonságos és költséghatékony 
működésre nézve – fogalmazott 

a szakember. S ahogy azt vége
zetül összegezte: az úszásokta
tásokon, sportfoglalkozásokon 
és edzéseken résztvevő gyere
kek, fiatalok és sportolók mel
lett megnyugtató fejlemény lehet 
mindez azoknak is, akik szabad
idejük eltöltésére keresik fel „a 
Kemény Dénest”.

Veres Pál polgármester ér
deklődésünkre elárulta: ameny
nyiben az államtitkárság által 
biztosított tétel mellé Miskolc
ra érkezik a hasonló összegű 
TAOs támogatás is, úgy a jövő 
esztendő elején kezdetét is veheti 
a mintegy kétszázmilliós beru
házás.                      BÓDOGH DÁVID

Veres Pál és Szabó László fontos energetikai korszerűsítést jelentett be. Fotó: Juhász Ákos

Zöldátállás a sportuszodában

Egy több mint másfél 
milliárd forintos beruhá-
zás segítségével megújul, 
fedett csarnokká alakít-
ják át a népkerti kettes 
jégpályát – az egyesületi és 
szabadidős sportolók nagy 
örömére.

A teljes egészében TAOs 
forrásokból megvalósuló 
projekt jelentősége komoly 
léptékű a jeges sportok kép
viselőinek, de a csarnok mű
ködtetése szempontjából is. 
Ugyanis nemcsak jelentős 
költségmegtakarítás érhe
tő majd el, hanem a tervek 
szerint az egyesületi és a sza
badidős sportolók is egész 
évben használhatják majd a 
jégcsarnokká változó nép
kerti kettes pályát.

Az átalakítás egyre látvá
nyosabb szakaszához érke
zett, a kiírt közbeszerzési el
járáson győztes építőipari cég 
feladata ugyanis az, hogy a 
beruházás befejeztével az ol
dalt nyitott jégpályát teljes 
értékű csarnokként használ
hassák a jeges sportok kép
viselői és a népszerű közön
ségkorcsolyázást kedvelők. 

Komplett lég és klímatech
nikát kap az új csarnok, va
lamint kiegészítő épületek, 
öltözők, irodák, tárolóhelyi
ségek épülnek mellé.

Egri István, a Miskolc 
Városi Szabadidőközpont 
igazgatója elmondta, a Ma
gyar Jégkorong Szövet
séghez beadott pályázatuk 
alapján 100 százalékban a 
TAOs forrásokból finan
szírozzák a beruházást.

Szeptember elsején adták 
át a munkaterületet a kivi
telezőnek, a közbeszerzési 
eljárás értelmében jövő au
gusztus végéig kell elkészül
nie az épületnek. Ezek után 
pedig költségtakarékosabb 
és energiahatékonyabb lesz 
a jeges felületek működteté
se. A terv az, hogy a jégko
rongbajnokság első és utolsó 
mérkőzése között tart nyit
va majd a jelenleg is műkö
dő csarnok, a most épülő 
új pedig jóval alacsonyabb 
működési költségekkel tud
ja biztosítani az egyesületi és 
szabadidős sportok igényeit. 
Az elképzelések értelmében 
az év minden napján.

MN

Pályából építnek 
jég csarnokot 

Hirdetés

A fiatalok is szeretik a közönségkorcsolyázást. Fotó: M. L.

Miskolci olvasónk levelében 
leírta, hogy jégpályán fellök-
ték, csonttörést szenvedett, 
amit műteni is kellett. Fél év 
eltelt a baleset óta, de még 
most sem tud teljes értékű 
életet élni. Van-e mód arra, 
hogy a tényleges kárai meg-
térítésén túl a nem forinto-
sítható káraiért sérelemdíjat 
követeljen a kár okozójától?

A Polgári törvénykönyvről 
szóló 2013. évi V. tv. az emberi 
méltóság keretében határoz
za meg az abból fakadó sze
mélyiségi jogokat. Kimondja, 
hogy ezeket mindenki köte
les tiszteletben tartani, és a 
törvény védelme alatt állnak. 
Ilyen például az élet, a testi 
épség, az egészség vagy a ma
gántitok, továbbá a személyes 
adatok védelméhez való jog.

A sérelemdíj a személyiségi 
jogsértésekkel okozott, pénz
ben egyáltalán nem, avagy 
csak nehezen kifejezhető ká
rok megtérítésének a lehető
ségét teremti meg.

Sok esetben a személyisé
gi jogsértéshez kapcsolódó 
károkat nem lehet számsze

rűsíteni, noha 
nem vitatható, 
hogy a károsult 
személy vagy 
annak hozzátartozója élet
minőségét, egzisztenciális 
helyzetét jelentős mértékben 
érinti a károkozás. A sére
lemdíj alkalmazása lehetővé 
teszi azt, hogy ha az érintett 
nem tud hátrányt bizonyíta
ni, akkor is megállapítható 
legyen kártérítés.

Az eljáró bíróság mérlege
lési körébe tartozik a sérelem
díj összegének a meghatáro
zása. A bíróság a személyiségi 
jogsértés összes körülményét 
mérlegeli. Így szerepe van a 
jogsértés súlyának, ismétlődő 
jellegének, a felróhatóság mér
tékének. Ezek figyelembe véte
lével tudja a bíróság a sérelem
díj összegét meghatározni.

A fentiekből is látszik, hogy 
bonyolult jogi eljárás ered
ményeképpen lehet a sére
lemdíj iránti igényt érvénye
síteni, így célszerű az eljárás 
során ügyvédi közreműkö
dést igénybe venni.

DR. STRASSBURGER GYULA  
ÜGYVÉD

A JOGÁSZ VÁLASZOL

A sérelemdíj 

A város támogatja, újra kinyit a Diósgyőri Tanuszoda
A miskolci önkormány

zat tavaly decemberben – az 
energiaválság és az üzemel
tetési költségek nagymér
tékű emelkedése miatt 

– ideiglenesen bezárta a Di
ósgyőri Tanuszodát. Azó
ta folyamatosan keresték a 
megoldást és a bevonható 
forrásokat annak érdekében, 

hogy a városrészben élők, il
letve az ottani iskolák szá
mára biztosíthassák az úszás 
lehetőségét. A Diósgyőri 
Tan uszoda a jövő héten újra 

kinyithat, a város pedig je
lentős forrásokkal fogja tá
mogatni, hogy ez az oktatási 
lehetőség is megmaradjon a 
miskolciak számára.
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Telefon: 30/9450-228
E-mail:  

info@bagameri-uleshuzat.hu
www.bagameri-uleshuzat.hu

Üléshuzat–  Üléshuzat–  
készítés,készítés,

kárpitjavításkárpitjavítás
Méretpontos,  

minőségi üléshuzat.
Bagaméri üléshuzat:  

az autós hálás lesz érte!

ANTIKHUNTER Galéria
Régiség- és aranyfelvásárlás, karórák, zsebórák

MISKOLC, október 10., kedd, 15-18 óra között
Ady Endre Művelődési Központ, Árpád út 4.

Arany ékszerek, ezüsttárgyak, festmények, Zsolnay, Herendi
14 k fazonarany: 14 000 Ft/g-tól 21 000 Ft/g-ig

Törtarany: 12 900 Ft/g-tól 17 000 Ft/g-ig
HÍVÁSRA HÁZHOZ IS MEGYÜNK!

www.antikhunter.hu  Időpont egyeztetés: 06-70/946-0033

Az akció érvényes: 2023. 10. 07-től 2023. 10. 13-ig 
Palmolive szappan, 90 g, 3322 Ft/kg 349 Ft 299 Ft
Pearly organikus pamut eü. betét, 12 db-os, 41 Ft/db 549 Ft 499 Ft
Almusso papírtörlő, 1 tekercs, 2 réteg, 30 fm 699 Ft 599 Ft
Blend-a-Med 3D fogkrém, 75 ml, 9320 Ft/l 799 Ft 699 Ft
Star WC-papír, 10 tekercs, 89 Ft/tekercs 999 Ft 899 Ft
Baba tusfürdő, 400 ml, 2497 Ft/l 1099 Ft 999 Ft
Air Time pálcikás illatosító, 50 ml, 21 980 Ft/l 1199 Ft 1099 Ft
Palette Creme Color hajfesték 1199 Ft 1099 Ft
Coccolino öblítő, 925 ml 1404 Ft/l, 1050 ml 1237 Ft/l 1399 Ft 1299 Ft
Baba testápoló, 400 ml, 3622 Ft/l 1549 Ft 1449 Ft
Biopon mosópor, 1,02 kg, 1469 Ft/kg 1599 Ft 1499 Ft
Bref Prémium WC-golyó, 3 db-os, 566 Ft/db 1899 Ft 1699 Ft
Vanish folteltávolító, 1 l 1899 Ft 1799 Ft
Perwoll mosógél, 4050 ml, 987 Ft/l 4499 Ft 3999 Ft
Héra Prémium színes falfesték, 5 l, ajándék plüssmackó 13 599 Ft 12 599 Ft
Héra Gold falfesték, fehér, 15 l, 933 Ft/l 14 999 Ft 13 999 Ft

Bulgárföldi  
Háztartási Bolt
BORSODCOLOR KFT. Miskolc, Kiss tábornok u. 6/a. Tel.: 46/530-336

INSUMED

ÚT AZ EGÉSZSÉGES 
ÉLETMÓD FELÉ

INGYENES TESTÖSSZETÉTEL-  
MÉRÉST ÉS TÁPLÁLKOZÁSI  
TANÁCSADÁST BIZTOSÍTUNK  
AZ INSUMED PROGRAM  
EGYÉNRE SZABOTT,  
BEJELENTKEZÉS SZÜKSÉGES

Garantált fogyás orvosi  
felügyelet mellett, táplálkozási  
tanácsadó segítségével

Before

After

–27 kg
INGYENES ÁLLAPOT- 
FELMÉRÉS IDŐPONTJA:

2023. 10. 13.
Miskolc,  
Arany János u. 9. I/1.

IDŐPONTFOGLALÁS:

+3670/322-5982

Apróhirdetés
Egyházi gimnázium informa-
tikus végzettségű munkatársat 
keres főállásban. A pályázatokat 
az iskola.munkahely@gmail.com 
e-mail-címre kérjük benyújtani. 

Minden anya örülne, ha lenne 
valaki, aki meghallgatja, megérti 
és támogatja őt az anyaság ös-
vényén. Ha szeretnél részt venni 
ebben a nemes célban, akkor je-
lentkezz önkéntesnek: miskolci-
otthonsegitunk@gmail.com, 06-
30/905-8113, 06-70/521-0913.

Hétvégi ház kiadó rendezett 
életet élő, megbízható személy-
nek. Ár megegyezés szerint. Tel.: 
06-20/584-0794.

Forgótárcsás mosógép és 
centrifuga jó állapotban eladó. 
Ugyanitt háromrészes, újszerű 
állapotú mezőberényi koloniál 
szekrénysor eladó. Ár megegye-
zés szerint. Tel.: 06-20/584-0794.

SzolgáltatóHÁZ
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A Vendégségben Miskolcon 
lokálpatrióta civil program 
keretében Szily Nóra és Gun-
del Takács Gábor lesz váro-
sunk vendége.

A Vendégségben Miskolcon 
résztvevőjeként a magyar kul-
turális és közélet kiemelkedő 
személyiségei töltenek el pár 
napot városunkban, Miskolc-
cal ismerkedve. A két évtized-
nyi szünet után újraindított 
programban ellátogatott már 
hozzánk Roby Lakatos,  Scherer 
Péter, Bródy János és Molnár 
Piroska is. Minden vendég úgy 
távozik Miskolcról, hogy a vá-
ros eddig nem ismert arcával 
találkozhatott, kinek-kinek az 
egyéniségéhez szabva: Bródy 
János megtudhatta, hogy mis-
kolciak a felmenői, Roby La-
katos találkozhatott azokkal 
a miskolci gyerekekkel, akik 

között talán ott ül a következő 
prímáskirály.

A program házigazdája vál-
tozatlanul az alapító Fedor Vil-
mos, számos Miskolc-könyv 
szerzője, akit most egy új lokál-
patrióta csapat támogat: Balogh 
József (MBM Autó), dr. Haj-
dú László (Expert-cégcsoport), 
Gyarmati János (Huniko Kft.), 

Dányi Gábor (D-Gesztor Kft.), 
Keszte Dóra, Nyeste Gábor, Ko-
lozsi István (fps ecosystem), 
Angyal Enikő (Globus Travel), 
a BluePixel Kommunikációs és 
Produkciós Iroda és lapunk ki-
adója, a MIKOM Nonprofit Kft. 
mint médiapartner.

Idén ősszel a magyar televí-
ziózás legnagyobb sztárjai kö-
zül érkeznek ketten: Szily Nóra 
riporter, műsorvezető és Gun-
del Takács Gábor kvízmester, 
sportújságíró és kommentátor. 
Először Szily Nórát látja ven-
dégül a város október 19-én, 
majd november 3-án Gundel 
Takács Gábort. Természetesen 
a miskolciak is találkozhatnak 
velük – kérdezhetnek a kérde-
zőktől. Szily Nóra beszélgetős 
estje október 19-én, csütörtö-
kön, 19 órakor kezdődik a Tu-
domány és Technika Házában 
(Görgey utca 5.), Gundel Ta-

kács Gábor kvízmesterrel pe-
dig november 3-án, pénteken 
este héttől randevúzhatnak 
ugyanitt. Mindkét beszélge-
tős estre a tixa.hu vagy a tech-
nikahaza.hu felületeken lehet 
jegyet váltani, illetve az estek 
előtt a helyszínen korlátozott 
számban.

MN

A Miskolc Televízió Hí-
vőszó című műsorában ok-
tóber 8-án, vasárnap, 16 
órától a felsőhámori ró-
mai katolikus templomból 

közvetítenek. A Magyarok 
Nagyasszonya búcsú alkal-
mából tartott ünnepi szent-
misét bemutatja: Marosi 
Balázs atya.

HARANG-HÍREK

OKTÓBER 7., szombat
10:30 Mocorgó, Csodamalom Bászínház
10:30 Könyves szombat, Szabó Lőrinc 

Idegen nyelvi Könyvtár
15:00 Szabad Tér - a könyv élmény, uta-

zás, MOLY-klub, Tompa Mihály Könyvtár
17:00 DVTK – Szigetszentmiklós kosár-

labda-mérkőzés, NB I. A-csoport 2. for-
duló, DVTK Aréna

18:30 Éjszakai fürdőzés, Barlangfürdő
20:00 Ossian-koncert, Ady Endre Művelődési Ház

OKTÓBER 8., vasárnap
10:00 Könyves vasárnap, II. Rákóczi Fe-

renc Könyvtár
10:30 A három kismalac, Csodamalom Báb-

színház

OKTÓBER 9., hétfő
16:00 Játsszunk együtt! társasjátékklub, 

Tompa Mihály Könyvtár
16:30 Gyógyulat önképzőkör, Sóspataki 

Ferenc természetgyógyász előadása, 
II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

16:30 Reiman Zoltán Bűntények, legen-
dák, izgalmas történetek... Miskolcon 
című könyvének bemutatója, Tompa 
Mihály Könyvtár

19:00 Mezítláb a parkban, az Orlai Pro-
dukció előadása, Művészetek Háza

OKTÓBER 10., kedd
9:30 Ringató, Csodamalom Bábszínház
10:00 Baba-Mama Klub, Tompa Mihály Könyvtár
15:00 Társasjátékkuckó, Kaffka Margit Könyvtár
15:00 Angol társalgási klub, Szabó Lőrinc 

Idegennyelvi Könyvtár
16:00 Mesemix, Petőfi Sándor Könyvtár
16:30 Sportkönyvek randevúja, Soltész 

Imre Egy lépésre a pálya szélétől és 
Reiman Zoltán – Szél Misi A siker lép-
csője című könyvek közös bemutató-
ja, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

17:00 Kézműves kedd, II. Rákóczi Ferenc 
Könyvtár

OKTÓBER 11., szerda
10:00 „Elfeledett történetek – mai gyere-

keknek”, Móra Ferenc Könyvtár
16:00 Mutatom, csináld utánam! Kézmű-

ves délután gyerekeknek, Petőfi Sán-
dor Könyvtár

16:00 Tűvarázs – Kézműves Klub felnőt-
teknek, Petőfi Sándor Könyvtár

16:30 Hollywood lengyel dallamai, 
előadó: Rémiás Emőke, Szabó Lőrinc 
Idegennyelvi Könyvtár

17:00 ArTTér, MÜHA Kávézó
19:00 Későn Szóltál Klub, Vasgyári Közösségi Ház

OKTÓBER 12., csütörtök
10:00 Babusgató klub - karikázó mondó-

kázó, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár
16:00 Könyvvarázs olvasóklub, Tompa Mi-

hály Könyvtár
16:00 Éljük át a diafilmnézés öröme-

it! Retró diafilmklub kicsiknek és na-
gyoknak, Tompa Mihály Könyvtár

16:30 Rádiogram egy szovjet iskolahajón, 
avagy a navigáció tizenhét szemesz-
tere, Marosi Lajos könyvbemutatója, 
II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

16:30 Francia társalgási klub, Szabó Lőrinc 
Idegennyelvi Könyvtár

17:00 A Képolvasó Fotóklub Egyesület Láss 
csodát! című kiállítása – megnyitó, Ady 
Endre Művelődési Ház

17:00 Gyógyító mesék a Mesetarisznyá-
ban, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

19:00 Bach Szilvia - Danics Dóra zenés hu-
morestje, Ady Endre Művelődési Ház

OKTÓBER 13., péntek
10:00 Tökmag baba-mama klub, Petőfi 

Sándor Könyvtár
14:00 Legyél te a nyertes! Társas-játék, 

móka, kacagás!, Petőfi Sándor Könyvtár
16:00 Évszakok, kiállítás Garainé Balogh Már-

ta, Mileff Éva, Répásiné Bakos Ibolya 
festményeiből, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

16:00 Spanyol társalgási klub, Szabó Lőrinc 
Idegennyelvi Könyvtár

18:30 DVTK Jegesmedvék – Budapest 
JAHC jégkorongmérkőzés, Erste Liga 5. 
forduló, Miskolci Jégcsarnok

19:00 Pozitív spirál - Hogyan erősíthetjük 
önmagunkat és egymást?, Almási Kit-
ti előadása, Művészetek Háza

19:30 Illés Klub, Ifjúsági Ház

OKTÓBER 14., szombat
10:00 Könyves park – Családi nap a Kaffka 

Margit Könyvtárban és a környékén
16:30 Bing és Mesés Barátai, Ady Endre 

Művelődési Ház
19:00 Dalok a pesti holdfényben, a Mo-

narchia Operett előadása, MÜHA

OKTÓBER 15., vasárnap
9:00 Miskolci Termelői Nap, Erzsébet tér
10:30 János vitéz, Csodamalom Bábszínház
19:00 Szép nyári nap – Neoton-musical, a Ve-

res 1 Színház előadása, Művészetek Háza

OKTÓBER 16., hétfő
14.00 „Játszunk” az energiával?, dr. Be-

rényi László egyetemi oktató előa-
dása kisiskolásoknak, II. Rákóczi Fe-
renc Könyvtár

19:00 Szimfonikus bérlet II., a Miskolci 
Szimfonikus Zenekar koncertje, Mű-
vészetek Háza

OKTÓBER 17., kedd
9:30 Ringató, Csodamalom Bábszínház
10:00 Baba-Mama Klub, Tompa Mihály Könyvtár
15:00 Társasjátékkuckó, Kaffka Margit 

Könyvtár
15:00 Angol társalgási klub, Szabó Lőrinc 

Idegennyelvi Könyvtár
17:00 Kézműves kedd, II. Rákóczi Ferenc 

Könyvtár
19:00 Játszma: dr. Csernus Imre interak-

tív estje vendégeivel – közreműködik 
Stefanovics Angéla és Janklovics Pé-
ter, Művészetek Háza

PROGRAMAJÁNLÓ A televíziózás sztárjai Miskolcon

OKTÓBER 7., szombat 19:00 A csárdáski-

rálynő, Sebestyén Mihály-bérlet, Nagyszín-

ház | 19:00 Az üvegcipő, Kamaraszínház, Be-

mutatóbérlet, Kamara | OKTÓBER 10., kedd 

10:00 Berzsián és Dideki, bérletszünet, Ka-

mara | 19:00 Az üvegcipő, bérletszünet, Ka-

mara | OKTÓBER 11., szerda 10:00 Berzsi-

án és Dideki, bérletszünet, Kamara | 19:00 Az 

üvegcipő, bérletszünet, Kamara | 19:00 Hed-

da Gabler, bérletszünet, Játékszín | OKTÓBER 

12., csütörtök 10:00 Berzsián és Dideki, 

Hétmérföldes bérlet, Kamara | 19:00 Az üveg-

cipő, Latinovits Zoltán-bérlet, Kamara | 19:00 

Hedda Gabler, bérletszünet, Játékszín | OK-

TÓBER 13., péntek 19:00 Tartuffe, avagy 

a képmutató, Nagyszínház | OKTÓBER 14., 

szombat 11:00 Kakaókoncert, Nagyszín-

ház, nézőtéri társalgó | 17:00 Tartuffe, avagy 

a képmutató, Nagyszínház | 17:00 Kilépő, 

Játékszín | OKTÓBER 17., kedd 19:00 Vörös 

napló – Marilyn Monroe története, bérlet-

szünet, Kamara | OKTÓBER 18., szerda 19:00 

A miniszter félrelép, bérletszünet, Nagyszín-

ház | 19:00 Vörös napló – Marilyn Monroe 

története, bérletszünet, Kamara | OKTÓBER 

19., csütörtök 19:00 A miniszter félrelép, 

bérletszünet, Nagyszínház | 19:00 Vörös nap-

ló – Marilyn Monroe története, bérletszü-

net, Kamara | OKTÓBER 20., péntek 14:00 

Kilincs Fesztivál – KIMI – Drámatagoza-

tos diákok országos találkozója, Csarnok | 

19:00 A csárdáskirálynő, bérletszünet, Nagy-

színház | 19:00 Műút folyóirat - szakmai 

beszélgetés, Játékszín, ingyenes jegyek igé-

nyelhetők a jegypénztárban | OKTÓBER 21., 

szombat 15:00 A csárdáskirálynő, Déryné 

Széppataki Róza-bérlet, Nagyszínház 

A MISKOLCI NEMZETI SZÍNHÁZ MŰSORA

Varga Andrea Klára, Miskolc alpolgármestere la-
kossági fogadóórát tart október 11-én, szerdán, 
13:00-tól a városháza alpolgármesteri tárgyalójá-
ban. Sorszámosztás október 9-én, hétfőn, 8:00-tól 
a polgármesteri hivatal Hunyadi János utcai főpor-
táján. A fogadóórára tíz sorszámot osztanak ki.

ALPOLGÁRMESTERI FOGADÓÓRA

• Művészetek Háza, Uránia-terem: OKTÓ-
BER 7-11., szombat-szerda: 17:30 A sze-
relem természete | 19:30 Barbie | OKTÓ-
BER 7-8., szombat-vasárnap: 15:15 Barbie 
| OKTÓBER 12-18., csütörtök-szerda: 19:45 
Jeanne du Barry – A szerető | OKTÓBER 
12-14., csütörtök-szombat: 17:30 Fényes 
jövő | OKTÓBER 13-15., péntek-vasárnap: 
15:30 Bazi nagy görög lagzi 3., | OKTÓBER 
15-17., vasárnap-kedd: 17:30 Varrat 

• Művészetek Háza, Béke-terem: OKTÓBER 
7-11., szombat-szerda: 17:00 Tisza-tó, az em-
ber alkotta Paradicsom | 19:00 Magyarázat 

mindenre | OKTÓBER 7-8., szombat-vasár-
nap: 15:00 Tehu - Egy kis teve nagy kalandja | 
OKTÓBER 12-18., csütörtök-szerda: 17:00 Ide-
gen a szekrényben | OKTÓBER 12., csütörtök: 
19:00 És a király így szólt: milyen csodás szer-
kezet! | OKTÓBER 13., péntek: 19:00 Apák és 
anyák | OKTÓBER 13-15., péntek-vasárnap: 
15:00 Jéghideg | OKTÓBER 14., szombat: 19:00 
A ház, ahol a gonosz lakik | OKTÓBER 15., va-
sárnap: 19:00 A nimfomániás 1. rész | OKTÓ-
BER 16., hétfő: 19:00 A nimfomániás 2. rész | 
OKTÓBER 17., kedd: 19:00 Melankólia | OKTÓ-
BER 18., szerda: 19:00 A ház, amit Jack épített

MOZIMŰSOR

Szily Nóra Gundel Takács Gábor 

Október 7-én az Avasi Kva-
terkán lehetőség nyílik arra, 
hogy belekóstoljunk a múlt-
ba és az ízek világába.

Szombaton első alkalom-
mal köszönthetjük Miskolcon 
és a vármegyében egyaránt 
az egyik legkisebb, egyben a 
legősibb borvidékünk legré-
gibb termelőjét, a Pannon-
halmi Főapátság pincészetét. 

Az Avasi Bortanyán 17 órá-
tól egy izgalmas borkósto-
lón mutatják be a történelmi 
magyar, illetve a kiemelkedő 
nemzetközi és a borvidékre 
jellemző fajtákat. Megismer-
hetjük küldetésüket, techno-
lógiáikat, és elhangzanak ér-
dekességek is, valamint egy 
meglepetéssel is készülnek 
a bemutatón. A belga típusú 
sörök ínycsiklandó palettá-

ját szintén egy kóstolón tár-
ják a kíváncsi érdeklődők elé, 
amely 18:30-tól kezdődik az 
Avasi Bortanyán. A pannon-
halmi borok mellett a már 
megszokott és imádott pincé-
szetek is kínálják majd nedűi-
ket, és long drinkekkel is bú-
csúztathatjuk a vénasszonyok 
nyarát.

A falatozás sem marad el, a 
Kvaterka Shop szorgos séfjei 

dödöllét készítenek juhtúrós 
tejföllel és pörccel, sült sajtot 
sült hagymával, baconchipsz-
szel és ciabattával, mics sül 
majd a látványkonyhában, 
hozzá mustárt és ciabattát kí-
nálnak a szakácsok. 

Ami nélkül pedig nincs 
borozás, az a zsíros kenyér, 
amelyet most háromféle vál-
tozatban kennek a lelkes 
konyhatündérek.

Pannonhalma kincsei az októberi Avasi Kvaterkán

Októberben is folytatódik 
a Szépkorúak Filmklubja a 
dr. Hilscher Rezső Szociá-
lis Közalapítvány szerve-
zésében.

A nagy érdeklődés miatt 
kétszer, október 29-én déle-
lőtt fél tizenkettőtől és délután 
kettőtől vetítik az „Aline, a 

szerelem hangja” című filmet 
a Művészetek Házában, az 
Uránia art moziteremben.

A jegyek előregisztráció 
nélkül, érkezési sorrendben 
vehetők át október 9-én ki-
lenc órától a városháza aulá-
jában, a Hunyadi utca 2. szám 
alatt, a moziterem befogadó-
képességének megfelelően.

Folytatódik a filmklub
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Géniusz Könyváruház – Miskolc, Széchenyi u. 107.  
Webáruház: www.geniusz.hu és www.geniusztankonyv.hu

Könyvújdonságok a Géniusztól 

Négyrészes keresztrejtvény-sorozatunkban ez-
úttal is könyvújdonságok címét rejtettük el. Meg-
fejtéseiket a sorozat végén, egy e-mailben küldjék 
el, melyben feltüntetik postacímüket is! Beküldé-
si határidő: 2023. november 2. E-mail-cím: meg-
fejtes@mikom.hu. A helyes megfejtések beküldői 

között könyvutalványt sorsolunk ki. A nyereményt a Géniusz 
Könyváruház biztosítja. Előző rejtvényünk helyes megfejtései: 
Baj van Dubajban, Mélyvízben, Johanna, Hattyúdal. Nyertesek: 
Faragó Lászlóné (Miskolc), Vízkeleti József (Miskolc). Gratulá-
lunk, nyereményüket postán küldjük el.

1

Második alkalommal rendezte meg múlt hét végén öltöztetős magyar játékkatona-kiállítását Vajóczki Gergő gyűjtő. A tárlatnak ezúttal a Hotel 
Pannónia adott otthont. A kiállításon tíz diorámán keresztül mutatta be gyűjteményét, ezek mindegyike egy-egy korszakot mutatott be. Volt 
olyan, ami az ókori Rómát idézte meg, de a 1948/49-es szabadságharc egy jelenete, a nándorfehérvári diadal, a hétéves háború is megjelent, 
sőt, westernt és a mai modern világot bemutató jelenetet is berendezett Vajóczki Gergő. A kiállításon egy játéksarkot is berendeztek, ahol a 
gyerekek megismerkedhettek a Schenk Károly vállalkozása által 1978 és 1995 között gyártott figurákkal. Fotó: Mocsári László

Történelemóra játék katonákkal 

HETI HOROSZKÓP

Kos (03. 21.–04. 20.) Hirtelen nem is tudja, mihez 
kezdjen, de szerencsére a zavar csak átmeneti, és az új 
helyzetben is gyorsan megtalálja a helyét. Ne akarjon 

egymaga irányítani mindent, fogadja el a segítséget.

Bika (04. 21.–05. 21.) Úgy érzi, elvesztegetett vala-
mit valamire, ami nem érte meg a dolgot, mert talán 
enélkül is minden rendben volt. Akkor azonban ezt a 

döntést látta helyesnek, most már ne eméssze magát.

Ikrek (05. 22.–06. 21.) Lehet, hogy addig gondolko-
dott, míg elszalasztotta a lehetőséget, de most már a 
legrosszabb, amit tehet, ha ezen továbbszomorkodik. 

Nézzen egyenesen a jövőbe, ami tartogat még sikereket önnek.

Rák (06. 22.–07. 22.) Nem akarja, hogy valaki rossz 
véleménnyel legyen önről, de csak azért, hogy jó be-
nyomást tegyen, ne hazudtolja meg önmagát, és főleg 

ne változtasson a véleményén. Legyen büszke arra, aki.

Oroszlán (07. 23.–08. 23.) Egyszerre kell két szerepben 
is helytállnia, ráadásul ön most leginkább arra vágyik, 
hogy egy kicsit egymaga lehessen. Legyen türelmes, en-

nek is eljön az ideje, de most meg kell mentenie a helyzetet.

Szűz (08. 24.–09. 23.) Addig halogatott valamit, míg 
valaki más csapott le a lehetőségre, és most rosszul érzi 
magát emiatt. Eljön még az ön ideje, ha most nem cse-

lekedett, az talán azért volt, mert még nem állt készen erre.

Mérleg (09. 24.–10. 23.) Végre nem csak a munka kö-
veti, de a sikerek is. Erre nagy szüksége van, mert már 
kezdett az energiái végére érni, de a pozitív visszajelzés 

újra megerősíti abban, hogy van értelme annak, amit csinál.

Skorpió (10. 24.–11. 22.) Lehet, hogy nem is érzi, meny-
nyire fontos számára valami vagy valaki, amíg valaki más 
meg nem próbálja elvenni öntől. Ekkor körömszakadtáig 

fog harcolni, és el is éri, hogy megőrizze, ami az öné.

Nyilas (11. 23.–12. 21.) Fontos, hogy legyen most 
ön mellett valaki, akiben megbízhat, mert különben 
egyedül nagyon nehéz lesz helytállnia ezekben a hely-

zetekben. Ha valaki támogatja, az most mindennél többet jelent.

Bak (12. 22.–01. 20.) Valaki öntől kér tanácsot, de 
úgy érzi, ő is tudja, mit kellene tennie, csak nem akar-
ja megtenni. Lehet, hogy most azzal teszi a legjobbat 

neki, ha ezt tapintatosan, de őszintén neki is megmondja.

Vízöntő (01. 21.–02. 19.) Sokkal gyorsabban tesz 
pontot egy bonyolultnak látszó ügy végére, mint aho-
gyan azt először gondolta. A sikernek örül, de kicsit csa-

lódott is, mert nagyobb küzdelemre számított.

Halak (02. 20.–03. 20.) Úgy érzi, a múltban elszalasz-
tott néhány lehetőséget, amit most már nagyon nehéz 
bepótolni. Pedig csak körbe kellene néznie, és akkor 

meglátná, hogy még mindig nincs elveszve az alkalom.

Akkor és most. A régi és az új képeken az egykori Erzsébet für-
dő látható. A miskolci Erzsébet tér 4. szám alatti ingatlan Adler Ká-
roly tervei alapján épült eklektikus stílusban 1892 és 1893 között. 
A megnyitás után szinte azonnal népszerű lett, ezért nem sokkal 
később bővítették. Az átalakítás során áthelyezték a fűtőházat, és 
magas kéményt építettek hozzá (ezt 1974–75-ben felrobbantot-
ták), valamint a megközelíthetőség miatt vashidat építettek a Szin-
ván. Az ötvenes évek végétől a Miskolci Vízművek és Fürdők Vállalat 
üzemeltette a város többi strandjával egyetemben. A fürdő állaga 
1994-re annyira leromlott, hogy be kellett zárni, két évvel később az 
ingatlan gazdát cserélt és néhány évre rá megkezdődött a felújítás 
Viszlai József tervei szerint. 2010-ben nyílt meg újra, először alter-
natív gyógyászati központ működött benne, melyet hamarosan a 
hagyományos orvoslás váltott fel. A komplexum bővítését jelenleg 
tervezik, a régi fürdőépület elbontásával létrejött kavicsos parkoló-
ban pedig az Avalon tervez ingatlanfejlesztést. (Tajthy Ákos szöve-
ge, dr. Sáfrány Gy. József képeslapja, Juhász Ákos fotója)

Ha a terjesztéssel kapcsolat-
ban problémát tapasztalnak, 
kérjük, jelezzék ezt hétköznap 
8-16 óráig a +36 70 663 1261-
es telefonszámon vagy az 
info@mirend.hu e-mail-címen 
nevük és elérhetőségük meg-
adásával. A problémát igyek-
szünk mihamarabb megoldani.

TERJESZTÉSSEL  
KAPCSOLATOS  
VISSZAJELZÉS

Gazdikereső
Ezen a héten Szöszmöszt (6505), a Miskolci Állategészségügyi 
Telep egyik lakóját mutatjuk be. Az állat korának megfelelő ol-
tásokkal, féregtelenítéssel és SPOT-ON cseppekkel ellátva kerül 
az új gazdihoz. Érdeklődni a +36 (30) 339-6549-es telefonszá-
mon lehet hétköznap 8:00 és 15:30 között.

Bekerülés helye:  
   Miskolc, Győri kapu
Fajta: európai házi
Kor: ~2023. 05. 31.
Neme: kandúr
Szín: fekete

Körülbelül 4 hónapos igazi 
rosszaság, aki eddigi élete felét 
a telepen töltötte. Minden hun-
cutságot elkövet, amit egy ilyen 
korú cicusnak kell. Játékos, ele-
ven, emberekkel barátságos.

Ha jogi problémájuk, kér-
désük van, küldjék el szer-
kesztőségünk címére: 
3525 Miskolc, Kis-Hunyad 
u. 9. A borítékra írják rá: 
„Mindenkit érhet jogeset”. 
E-mail: info@mikom.hu. Dr. 
Strassburger Gyula és dr. 
Tulipán Péter ügyvéd írás-
ban válaszol.

MINDENKIT  
ÉRHET JOGESET
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